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înainte de termenPe şantierele construcţiei 
de locuinţe din Mediaş

Un ultim efort 
pentru îndeplinirea 

planului anual
Mai sînt doar cîteva zile pînă îa 

încheierea acestui an, în care oame
nii muncii din judeţul nostru au ob
ţinut frumoase rezultate şi satisfacţii, 
dar în care a fost nevoie totodată 
de o puternică mobilizare de forte 
şi eforturi pentru învingerea greută
ţilor provocate de calamităţile natu
rale. Aşadar, au fost de învins sar
cini suplimentare, dar acum, la fine
le anului, avem mulţumirea, satisfac
ţia datoriei împlinite.

Anul acesta, tocmai datorită greu
tăţilor la care ne refeream, şantie
rului de construcţii din Mediaş al 
I.C.M.J. Sibiu î-a'u revenit sarcini 
mult sporite. Pe lîngă numărul de a- 
partamente planificat iniţial, pe lîn
gă celelalte lucrări industriale, cons
tructorii medieşenî au preluat exe
cuţia unui număr suplimentar de a- 
partamente.

Un raid pe şantierele de locuinţe 
din Mediaş, acum în preajma înche
ierii bilanţului anual, ne-a edificat 
asupra eforturilor depuse pînă acum, 
asupra rezultatelor obţinute şi a 
ceea ce mai este de făcut.

Dintre lucrările planificate initial, 
toate apartamentele ce s-au realizat 
din fondurile statului sínt terminate 
si date în funcţiune. Cele proprieta
te personală, de asemenea vor fi fi
nalizate în timp, deoarece blocul 
P. 12, cu 30 apartamente, se află în 
ultimul stadiu de finisaj, urmînd să 
se predea beneficiarilor pînă la sflr- 
şitul anului.

Care este situaţia blocurilor ce se 
construiesc pentru sinistraţi? Bine
înţeles, din cele predate pînă acum 
cele mai multe apartamente adăpos
tesc familiile care au avut de suferit 
de pe urma inundaţiilor din primă
vara acestui an. Ne referim la blocu
rile ce se construiesc suplimentar, 
însoţiţi de ing. Ernst Prediger de la 
serviciul producţiei, am vizitat şantie
rul din Gura Cîmpului. Aici se des
făşoară o vie activitate, bătălia du- 
cîndu-se la blocurile 12, 14, 14 A şi 
15, bătălie care trebuie să se încheie 
cu terminarea construcţiei lor pînă 
ia finele anului.

Dar care este stadiul fizic actual? 
La blocul 12, cu 60 apartamente, lu
crările de zidărie s-au terminat. Blo
cul este acoperit şi izolat. în inte
rior tencuielile sínt terminate, lu- 
crîndu-se la pardoseli. în ziua raidu
lui nostru instalaţia electrică şi de 
încălzire, erau efectuate în proporţie 
de aproape 90 Ia sută.

Cam în acelaşi stadiu de construc
ţie se află şi celelalte 3 blocuri. Mais
trul de aici, Mihai Schoger, ne a- 
sigură că ritmul de lucru este destul

de ridicat, că există condiţii ca pînă 
la sfîrşitul anului să se încheie lu
crările de finisaj. „Am fi stat şi mai 
bine dacă factorii de răspundere din 
întreprinderea noastră ar fi soluţio
nat din timp problema materialelor, 
în timpul verii, mai ales în lunile 
iulie şi august, cînd şi condiţiile de 
muncă erau mult mai bune, nu gă
seai o cărămidă pe şantier. Acum că
rămidă este suficientă, dar cînd mă 
gîndesc la calitatea ei.,.“. Preluind 
această idee, ing. Prediger ne spune 
că sínt nevoiţi să refuze şi cîte 50 
la sută din cantităţile de cărămidă 
primite. Şi cînd ne gindim că furni-

(Continuare în pag a Ii-a) 
CORNEUU DAN

Cu cît ne apropiem de sfîrşitul 
anului sporeşte Şi numărul unităţi
lor industriale din judeţul nostru 
care îşi încheie bilanţul anual îna
inte de termen. Tot mai multe co
lective au prilejul să demonstreze 
materializarea preocupărilor, a efor
turilor depuse de-a lungul întregu
lui an pentru crearea condiţiilor op
time de desfăşurare a producţiei, u- 
tilizarea judicioasă a capacităţilor de 
producţie şi a forţei de muncă, per
fecţionarea tehnologiilor de fabrica
ţie şi a potenţialului tehnic — efor
turi concretizate în final prin înde
plinirea înainte de termen a sarci
nilor de plan, prin depăşirea anga
jamentelor asumate.

Consemnăm cîteva din ultimele 
comunicări primite la redacţie.

•  Cu 10 zile înainte de termen 
a încheiat planul pe anul în curs 
colectivul întreprinderii „Flamura ro
şie" din Sibiu. Preocupat de spori
rea necontenită a productivităţii 
muncii, de ridicarea eficientei acti
vităţii economice, colectivul de aici 
a reuşit să găsească şi să pună în 
aplicare cele mai judicioase măsuri, 
astfel îneît sporul de producţie în
registrat in acest an să fie cu 50 mi
lioane lei mai mare decît în anul 
precedent.

Datorită faptului că bilanţul anual 
s-a încheiat înainte de termen, har

nicul colectiv de muncitori, ingineri, 
tehnicieni de la „Flamura roşie" are 
posibilitatea ca pînă la încheierea 
calendaristică a anului să realizeze 
suplimentar o producţie globală în 
valoare de 8 milioane lei. In felul 
acesta vor fi mult depăşite şi anga
jamentele asumate pentru acest an.

« Tot cu 10 zile înaintea expi
rării anului 1970 şi-a încheiat pla
nul anual al producţiei globale şi 
colectivul întreprinderii „Progresul" 
din Orlat, unitate componentă a 
Combinatului textil Cisnadie. Tcxti- 
liştii orlaţeni vor contribui astfel la 
depăşirea realizărilor globale ale in
dustriei judeţului nostru cu o pro
ducţie ce depăşeşte valoarea de 1,5 
milioane lei. în cadrul depăşirilor 
preconizate se vor realiza 53 tone 
fire şi 23 000 mp ţesături lînă.

•  166 tone inele de siguranţă şi 
resort şi 1 942 000 bucăţi şuruburi 
cap crestat reprezintă volumul pro
duselor ce se vor realiza peste plan 
pînă la sfîrşitul anului la Fabrica 
de şuruburi din Mediaş. Colectivul 
de muncă al acestei unităţi industri
ale medieşene a îndeplinit planul 
producţiei globale încă d e , la data 
de 18 decembrie a.c. iar valoarea 
producţiei ce se va realiza supli
mentar va depăşi 2,7 milioane . Iei.

Destindere de vacantă Foto: FRED NUSS

Misterele unormaşi ni dispărute
■ Au fost prinse „umbrele“ din Hipodrom
*  Furturi de şi din autoturisme
*  O acţiune reuşită a organelor de miliţie sibiene

într-una din zilele lunii trecute, în- 
tr-un birou al Inspectoratului jude
ţean de miliţie Sibiu, doi tineri stă
teau cu capetele plecate şi mîinile 
încrucişate pe genunchi. în faţa lor-, 
maiorul Ion Vlăsceâmi. îi privea tă
cut îşi recunoscuseră faptele şi probele 
erau clare. Şi totuşi, după ce maiorul 
ordonă unui subordonat să-i ia pe 
arestaţi şi să-i însoţească la peniten
ciar, gîndurile sale s-au îndreptat ia
răşi spre faptele infractorilor. îi dă
duseră mult de lucru. De la prima re- 
clamaţie, sosită în septembrie, în care 
o cetăţeancă de origine străină anun
ţa dispariţia unor obiecte de valoare 
din maşina sa şi pînă la prinderea 
hoţilor a fost un drum lua». O cale 
bătută de gîndurile şi acţiunile lucră
torilor de miliţie sibieni.

Furturile au început 
la Făgăraş,,.

3 septembrie 1970. Dumitru Petac, 
zis „Dan“ din Bucureşti, se plimba 
prin Cişmigiu cu un scop ştiut numai 
de el. La ora 10 fix a întîlnit-o pe 
Camelia Gulimănescu Anca, o elevă 
în clasa a X-a de liceu, pe care o cu
noscuse cu cîteva seri înainte. După 
ce i-a declarat c-o iubeşte şi că nu 
poate trăi fără ea (se va vedea că in
tr-adevăr minora aceasta i-a fost de 
folos) i-a propus să plece cu el în 
străinătate. „Ştiu eu un mijloc exce
lent cu care în 2—3 zile am şters-o... 
Şi fericirea va fi de partea noastră“ 
— i-a declarat Petac, Cameliei. Zis şi 
făcut. In dimineaţa zilei de .4 septem

brie, dintr-un tren care venea din Ca
pitală, amîndoi coborau în gara Bra
şov. Au vagabondat în oraşul de la 
poalele Tîmpei trei zile. înainte de 
a-şi termina banii, Petac n-a uitat 
totuşi să-şi cumpere un cleşte. Şi în 
noaptea de 7 spre 8 septembrie s-au 
„îmbarcat“ într-un „internaţional". 
Dumitru Petac a urcat, imediat ce 
trenul a pornit din gară, pe un va
gon şi, cu ajutorul cleştelui cumpărat, 
a desfăcut capacul vagonului. Şi-a dat 
seama însă că în ascunzătoarea plă
nuită nu încăpea decît o singură per
soană. A renunţat deci la ideea ds 
a folosi ascunzătoarea şi a coborît cu 
Camelia în gara Făgăraş, unde au 
stat o zi, cumpărîndu-şi mîncare din 
banii rezultaţi din vînzarea cîtorva o- 
biecte de-ale Cameliei. Apoi, în noap
tea de 9—IO septembrie, Petac, care 
observase pe strada Mihai Viteazul 
autoturismul Fiat nr. 1 BV 2102, ne
păzit, îi forţează geamul de la por
tiera din faţă şi se strecoară înăuntru. 
Desface legătura de bord, scoate fi
rele, face contact direct şi autoturis
mul porneşte. în tot acest timp Ca
melia aştepta la o distanţă de 200 m 
şi supraveghea să nu fie surprinşi. 
Cînd totul a fost gata s-a suit şi ea 
lîngă Petac şi au „apăsat pe accele
rator“ pînă în comuna Porumbacu de 
dos unde, terminîndu-li-se benzina, au 
abandonat maşina. Cu 0 maşină de 
ocazie, ajung la Sibiu. Obiectele fu
rate le depun la gară, îa biroul de 
bagaje. Colindă apoi întregul oraş, 
studiază, îşi fac planuri pentru alte 
furturi. După ce în «oaptea de 12—13 
şeptembrie fură obiecte de Valoare

din maşina cetăţencei străine R. H., 
pe care le vînd la diferiţi cetăţeni în 
Piaţa Cibin, pleacă cu o maşină de 
ocazie la Cluj. In oraşul de pe So
meş, într-o singură noapte fură trei ma
şini, iau obiectele cele mai valoroase din 
ele (din autoturismul cetăţeanului ita
lian V. Urbano sustrag obiecte în va
loare de 50 000 lire italiene) şi dimi
neaţa, îşi scot bilete şi pleacă cu au
tobuzul în comuna Recea Cristur (o 
localitate din judeţul Cluj). Stau aici 
« săptamînă întreagă, la o mătuşă a 
îui Petac. Revin la Cluj în 25 septem
brie. Seara, pe la ora 19, pe strada 
Braşov, Petac dă de autoturismul 
I Cj 3700, îl deschide, desface firele, 
face legătura directă şi o ia la drum. 
Merge îa Autogară, ridică de la bi
roul de bagaje obiectele furate cu o 
săptămînă înainte şi pornesc spre Si
biu. în Sebeş-Alba abandonează ma
şina. Cu ua camion de ocazie sosesc 
iarăşi la Sibiu. Depun obiectele la 
autogară şi pornesc, neîntîrzit, la lu
cru. Din autoturismul 1 SB 3017, par
cat pe strada Băii, Petac fură o liaină 
de piele şi o lanternă. Apoi, după ce 
încearcă să mai deschidă şi alte ma
şini, renunţă, îşi ridică obiectele de 
la Autogară şi... sosesc în cartierul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej. Era ora 1. 
între blocurile 7 şi 8 erau parcate 
mai multe maşini. Camelia stă de 
pază în colţul blocului 7, iar Petac, 
cu aceeaşi metodă, deschide Fiatul 
nr. 1 SB 3081, porneşte maşina, o 
cheamă repede pe Camelia şi... dru
mul spre Bucureşti. Dimineaţa ajung 
Ia Comarnic. Maşina li se defectează 
şi Camelia îi propune lui Petac să se 
odihnească pe o bancă... Adorm. Aşa 
îi surprind doi lucrători de miliţie 
şi... pentru Camelia, „aventura“ s-a 
terminat Petac reuşeşte să fugă, dar 
fără obiectele sustrase din maşini 
Fata e dusă imediat la Miliţia muni-
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Consfătuire de lucru
Recent, comisia de propagandă a 

Comitetului municipal Sibiu al 
P.C.R. a organizat o consfătuire de 
lucru pe teme ale muncii politice de 
masă, desfăşurată de colectivele re
dacţionale ale staţiilor de radioam
plificare din întreprinderile sibiene.

Referatele prezentate de respon
sabilii staţiilor de radioamplificare 
de îa „Independenta* („Cum este or
ganizată activitatea staţiei în uzina 
noastră") şi de la „Balanţa" („Obiec
tive în atenţia redacţiei, pentru mo
bilizarea colectivelor la îndeplinirea 
sarcinilor de plan“) au constituit un 
util schimb de păreri.

Concurs
cinematografic

Duminică, 19 decembrie, la cine
matograful „Independenţa" a avut 
loc un nou concurs cinematografic 
cu tema „Momente glorioase din is
toria poporului román". Concursul a 
fost organizat de Consiliul municipal 
al organizaţiei pionierilor Sibiu şi 
întreprinderea cinematografică jude
ţeană.

Au participat elevi de la şcolile 
generale nr. 5, 6, 7, 8 şi 9. Concu
renţii, în marea lor majoritate, au 
dovedit o bună pregătire.

Cîştigătoare o concursului desfă
şurat pe marginea filmului „Colum
na“, după o „luptă" foarte strînsă 
cu Şcoala nr. 6, a fost declarată 
Şcoala n*, §,

VIZITA IN TARA NOASTRĂ A TOVARĂŞEI
D O L O R E S  I B Á R R U R I

Sosirea în Capitală
Luni <* sosit Ia Bucureşti tovarăşa 

Dolores Ibárruri, preşedintele Parti
dului Comunist din Spania, care, la 
invitaţia Comitetului Central al Par
tidului Comunist Român, va face o 
vizită în tara noastră.

ta  sosirea pe aeroportul ©topeni, 
tovarăşa Dolores Ibárruri a fost sa- 
îutată de tovarăşii Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Comu
nist Român, Paul Niculescu-Mizil,

membru al Comitetului Executiv, *f 
Prezidiului Permanent, secretar al 
C.C. al P.C.R., Ghizela Vass, şef d« 
secţie la G.Ö. al P.G.R., de activişti 
de partid.

Solemnitatea înmînării ordinului 
„Steaua Republicii Socialiste România“

clasa I
Ieri la amiază e avut loc solemni

tatea înmînării ordinului „Steaua 
Republicii Socialiste România" olása I 
tovarăşei Dolores Ibárruri, preşedin
tele Partidului Comunist din Spania, 
militant de seamă al mişcării comu
niste şi muncitoreşti internaţionale.

La solemnitate, care a avut loc. 
îa Palatul Consiliului de Stat, au luat 
parte tovarăşii Nicolae Ceauşescu, 
împreună cu soţia Elena Ceauşescu, 
Emil Bodnaraş, Paul Niculescu-Mizil, 
Gheorghe Pană, Virgil Trofin, Ilie 
Verdeţ, Florian Dănălache, Dumitru 
Popa, Gheorghe Stoica, Ştefan Voi- 
tec, Mihai Dalea, Ion Iliescu, mem
bri ai C.C. al P.C.R., ai Consiliului 
de Stat şi ai guvernului.

Au participat vechi militanţi ai

mişcării muncitoreşti din tara noas
tră, foşti luptători în brigăzile inter
naţionale din. . Spania,. activişti de 
partid, personalităţi ale vieţii cultu
rale şl obşteşti.

Din partea spaniolă au participat 
membri ai Comitetului Executiv, 
membri ai C.C al Partidului Comu
nist din Spania, reprezentanţi ai or
ganizaţiilor P.C.S. din diferite ţări.

înalta distincţie a fost înmînată de 
preşedintele Consiliului de Stat, to
varăşul Nicolae Ceauşescu. în decret 
se arată că ordinul este conferit to
varăşei Dolores Ibárruri „pentru me
rite deosebite în îndelungata sa ac
tivitate revoluţionară şi antifascistă, 
consacrata cauzei democraţiei, pro
gresului, libertăţii şi independenţei 
naţionale, triumfului idealurilor so
cialismului Şi păcii între popoare.

pentru contribuţia sa de seamă adusă 
la dezvoltarea creatoare a maracîsm- 
lcninismului, la cauza unităţii şi so
lidarităţii internaţionaliste, a mişcă
rii comuniste şi muncitoreşti, a tu
turor forţelor antiimperialiste, pre
cum şi la dezvoltarea prieteniei din
tre Partidul Comunist Român şi Par
tidul" Comunist din Spania, dintre 
poporul român şi poporul spaniol, 
cu prilejul împlinirii vîrstei de 75 
de ani".

Conducătorii partidului şi statului, 
ceilalţi participanţi la solemnitate, 
au felicitat cu căldură pe tovarăşa 
Dolores Ibárruri, urîndu-i sănătate, 
viată lungă, noi succese în activita
tea pe care o desfăşoară pentru li
bertatea poporului spaniol, pentru 
triumful socialismului şi comunismu
lui în întreaga lume. ,

Masă oferită de Comitetul Executiv 
al C. C. ai P. C. R-

Cu prilejul celei de-a 75-a aniver
sări a zilei de naştere a tovarăşei 
Dolores Ibárruri, Comitetul Executiv 
al C.C. al Partidului Comunist Ro
mân a oferit, luni, o masă.

Au luat parte tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu împreună cu soţia Elena 
Ceauşescu, Emil Bodnaraş, Paul Ni
culescu-Mizil, Gheorghe Pană, Virgil 
Trofin, Ilie Verdeţ, Florian Dănă- 
lache, Dumitru Popa, Gheorghe 
Stoica, Ştefan Voitec, Mihai Dalea, 
Ion Iliescu, membri ai ’ C.C. al P.C.R.,

ai Consiliului de Stat şi ai guver
nului.

Au participat vechi militanţi ai 
mişcării muncitoreşti din tara noas
tră, foşti luptători în brigăzile inter
nationale din Spania, activişti de 
partid, personalităţi ale vieţii cul
turale şi obşteşti.

Din partea spaniolă au participat 
membri ai Comitetului Executiv, 
membri ai C.C. al Partidului Comu
nist din Spania, reprezentanţi ai 
organizaţiilor P.C.S. din diferite ţari.

In timpul mesei ou rostit cuvin» 
ţări tovarăşul Nicolae Ceauşescu şl 
tovarăşa Dolores Ibárruri.

Au mai luat, de asemenea, cuvîn- 
tul, felicitînd pe sărbătorită, tova
răşii Valter Roman, Constantin Cîm- 
peanu, Vida Geza, Mihail Florescu, 
Elisabeta Luca şi Constantin Don- 
cea, participanţi la brigăzile inter- 
nationale din Spania.

Masa s-a desfăşurat într-o atmo
sferă deosebit de caldă, tovărăşească.

Cuviniul tovarăşului Cuiintul tovarăşei
K M  C U C I I  D U E S  I M R l i

Dragă tovarăşă Ibárruri,
Stimaţi tovarăşi,

Avem deosebita plăcere de a saluta. în mijlocul nostru 
pe tovarăşa Dolores Ibarruri-Passionaria, preşedintele Parti
dului Comunist din Spania, militant de seamă al mişcării 
revoluţionare spaniole, al mişcării muncitoreşti internaţio
nale. Prilejul acesta se datoreşte unui eveniment important 
— hotărîrii Comitetului Central al partidului nostru, Con
siliului de Stat de a acorda tovarăşei Ibárruri cea mai 
înaltă distincţie a Republicii Socialiste România, Aţ.i fost 
astăzi martorii înmînării acestei distincţii. Prin aceasta noi 
cinstim personalitatea tovarăşei Dolores Ibárruri, Partidul 
Comunist din Spania, pe toti luptătorii pentru libertatea 
Spaniei, pentru o viată mai bună a poporului spaniol, 
pentru pace.

Aş dori că adresez încă o dată, în numele Comitetului 
Central al partidului nostru, al Consiliului de Stat al Re
publicii Socialiste România, cele mai calde şi sincere feli
citări tovarăşei Ibárruri cu prilejul împlinirii vîrstei de 75 
de ani, pentru activitatea îndelungată desfăşurată în miş
carea revoluţionară, în rîndurile Partidului Comunist din 
Spania. Adresez, de asemenea, Partidului Comunist din 
Spania cele mai calde felicitări şi urări de noi succese in 
activitatea sa revoluţionară.

Sărbătorirea acestui eveniment are loc în condiţiile cînd 
in Spania se desfăşoară o largă mişcare de masă împotriva 
franchismului, pentru libertate şi independentă, pentru dez
voltarea democratică a poporului spaniol. Amploarea pe 
care a luat-o această mişcate, larga solidaritate interna
ţională de care se bucură şi la care s-a alăturat cu în
treaga sa forţă şi poporul român, sínt o dovadă a faptului 
că Partidul Comunist din Spania, împreună cu celelalte 
forţe revoluţionare şi democratice, joacă un rol tot mai 
important în viata politică a ţării. Sîntem convinşi că uni
rea tuturor forţelor democratice, antifasciste din Spania 
va asigura victoria în lupta împotriva regimului franchist. 
Solidaritatea internaţională, deosebit de impresionantă, cu 
patrioţii spanioli demonstrează că forţele revoluţionare şt 
progresiste de pretutindeni susţin şi vor susţine lupta po
porului spaniol. Aceasta exprimă totodată importanta deo
sebită a unităţii şi colaborării dintre partidele comuniste, 
dintre toate forţele antiimperialiste în lupta pentru demo
craţie, pentru independentă naţională, pentru pace.

Solemnitatea de astăzi se încadrează tocmai în spiritul 
acestei solidarităţi internationale — solidaritate care leagă 
de altfel de mult timp partidele şi popoarele noastre. Este 
ştiut că, în împrejurările grele ale războiului civil, sute 
de comunişti şi patrioţi români, împreună cu voluntari din 
alte ţări ale lumii, s-au alăturat comuniştilor şi patrioţilor 
spanioli, au ajutat poporul spaniol în lupta sa eroică.

Credincios acestor tradiţii internaţionaliste, spiritului de 
solidaritate cu toate forţele care se pronunţă împotriva 
politicii imperialiste, pentru dreptul fiecărui popor de a se 
dezvolta pe cale democratică, fără amestec din afară, 
Partidul Comunist Român, poporul român se află din tot 
sufletul alături de comuniştii spanioli, de patriotă spanioli, 
sprijină lupta lor pentru o Spanje liberă, independentă, 
democratică şi prosperă. Milităm pentpu întărirea colabo
rării şi coeziunii mişcării comuniste şi Antiimperialiste, con- 
siderînd că această unitate constituie chezăşia victoriei 
fiecărui popor în lupta pentru independentă şi dezvoltare 
democratică, chezăşia victoriei socialismului în lume.

Partidul Comunist Român îşi desfăşoară astăzi activita
tea în alte condiţiuni decît Partidul Comunist din Spania, 
în faţa noastră stă sarcina de a transpune în viaţă telurile 
pentru care am luptat în anii asupririi burghezo-moşiereşti, 
pentru care am participat şi la lupta revoluţionară din 
Spania. Sn condiţiuniie din România, dovada fermităţii în 
înfăptuirea concepţiilor marxism-leninismuiul, dovada fer
mităţii şi consecvenţei internaţionaliste rezidă în primul 
rînd în felul cum Partidul Comunist Român ştie să rezolve 
problemele complexe ale construcţiei socialiste, ale ridi
cării bunăstării materiale şi spirituale a poporului, ale 
înfloririi' României socialiste libere şi independente. Avem 
rezultate mari în această direcţie; din păcate mai avem 
şi neajunsuri.

Construcţia unei orînduir! no! nu se face uşor; ea cere 
eforturi mari, cere pricepere. Mai mult decît toate însă 
cere să ţii permanent seama de realităţi, să întăreşti ne
contenit legăturile cu poporul, să te consulţi cu poporul, 
să acţionezi întotdeauna corespunzător intereselor poporu
lui. Vorbesc de popor, tovarăşi, pentru că în condiţiile 
socialismului care a lichidat clasele exploatatoare — acum 
clasa muncitoare, ţărănimea, intelectualitatea, precum şi 
celelalte categorii sociale formează un tot. Numai ţinînd 
seama de interesele tuturor, rezolvînd problemele cons
trucţiei socialiste în strînsă colaborare cu toate aceste 
forţe, cu întregul popor, cu toţi oamenii muncii, fără deo
sebire de naţionalitate, se poate asigura victoria socialis
mului, partidul comunist îşi poate îndeplini cu succes rolul 
de conducător al societăţii.

Am pus şi punem un preţ deosebit pe prietenia cu ţă
rile care, ca şi noi, construiesc orînduirea nouă. Apreciem 
că dezvoltarea colaborării şi prieteniei între toate ţările 
socialiste trebuie să contribuie la construcţia în condiţiuni 
cît mai bune a socialismului în fiecare tară şi, prin aceas
ta, îa creşterea forţei, influentei şi prestigiului socialismu-

(«entinaare In caa. a O-a)

Tovarăşe Ceauşescu,
Tovarăşi prieteni români, şi dragi tovarăşi din
brigăzile internationale,

In aceste momente de profundă emoţie, cînd Con
siliul de Stat al Republicii Socialiste România mi-a 
făcut marea cinste de a-mi conferi ordinul Steaua Re
publicii Socialiste România, hccept distincţia nu ca pe 
ceva ce mi s-ar cuveni personal, ci ca o expresie a 
recunoaşterii luptei poporului nostru şi a partidului 
nostru, care a fost primul ce a înfruntat agresiunea 
fascistă şi care, timp de 30 de ani, pînă in aceste clipe 
cînd se întrevăd schimbări profunde în tara noastră, 
nu á încetat lupta. Şi în aceste momente de emoţie 
gîndurile mele se află în Spania, la Burgos, în acea 
închisoare de tragică amintire, în care sute şi sute de 

. tovarăşi şi de democraţi au suferit îndelungate con
damnări şi în care astăzi un grup de tineri patrioţi 
basci aşteaptă condamnări teribile pentru singurul de
lict de a fi luptat pentru libertatea patriei basce, pen
tru libertatea Spaniei.

Prin procesul înscenat acestor tineri pentru care 
procurorul cere şase pedepse cu moartea, Franco a 
crezut că demonstrează soliditatea regimului său si 
capacitatea acestuia de a zdrobi în mod sîngeros ■ orice 
încercare de a-i pune capăt. însă Franco a greşit; 
procesul împotriva tinerilor basci s-a transformat în
tr-un proces contra dictaturii franchiste şi mişcarea 
de solidaritate cu tinerii basci, care se desfăşoară 
îri America Latină, în Europa, în toate ţările unde 
se cere punerea în libertate a acestor tineri basci, 
ne arată nouă, spaniolilor, imensele posibilităţi care 
există în ţara noastră de a organiza lupta pentra ® 
pune capăt pentru totdeauna regimului franchist.

Eu doresc să vorbesc de politica partidului comunist. 
Nici o singură clipă partidul comunist nu a consi
derat că lupta s-a terminat a dată cu Infrîngere* 
republicii. Şi din momentul în care ne-am văzut obli» 
găti să plecăm din Spania am “început din nou 
organizăm lupta: peste 12 ani de lupte de parti
zani, sute şi sute de tovarăşi închişi şl executat!. Of 
lungă epopee âe lupte şi eroism marchează cale» 
Partidului Comunist din Spania în bătălia împotriva 
dictaturii franchiste. Noi nu uităm experienţei# tre* 
cutului şi în loc de a ne închista într-o politici 
îngustă şl sectară, am tinut seama care sínt fortaltí 
pe care noi ne puteam sprijini pentru a lupta împo
triva franchismului. Am găsit oameni care seri aa 
fost sprijinitorii regimului franchist, iar azi ne găsim 
în faţa faptului că la chemarea Partidului Gomunisţ 
din Spania răspund toate forţele antifranchiste şl de
mocratice din tara noastră, şi există posibilitatea 
a obţine o unitate antifranchistă largă care să cu
prindă de Ia democraţi creştini, burghezia democra
tica, pînă la comunişti şi socialişti. Eu consider efi 
această unitate va fi obţinută chiar dacă ea va în- 
iîmpina dificultăţi. Partidul nostru militează pentru) 
unirea tuturor forţelor, în scopul de * pune capăs 
regimului de teroare. Aceasta este adevărata politici 
revoluţionară, dusă nu în vorbe, cî în fapte.

Noi avem experienţa frontului popular. Prontul 
popular 'în Spania era format din republicani tic 
dreapta, din republicani de centru, din naţionalişti 
catalani, o parte din naţionaliştii basci, din socia
lişti şi comunişti. Datorită frontului popular a fost 
posibilă organizarea rezistenţei în fata agresiunii fas
ciste; datorită existenţei frontului popular « fost po
sibilă organizarea armatei populare, înfăptuirea re
formei agrare, transformarea Spaniei într-o republică 
populară de un nou tip, care, dacă ar fi triumfat, 
fără nici o îndoială Spania ar fi fost astăzi o ţară 
socialistă. Sprijinindu-ne pe această experienţă,, in 
noile condiţii de astăzi, noi căutăm să unim toate 
forţele capabile să lupte împotriva regimului. Nu ne 
preocupă atitudinea de ieri a acestor forte. Ne in-
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lui in întreaga lume. Pornind de la aceste considerente 
Partidul Comunist Român face totul pentru ca, în noile 
condiţii în care îşi desfăşoară munca, să-şi îndeplinească 
atît îndatoririle naţionale cît şi cele internaţionale, consi
dered că ele constituie un tot unitar dialectic, indisolubil. 
Vom face totul şi în viitor pentru a ne îndeplini cu cinste 
aceste îndatoriri.

Rog pe tovarăşa Ibárruri şi pe ceilalţi tovarăşi spanioli 
să mă ierte dacă am vorbit prea mult despre România, 
dar am făcuţ-o cu speranţa şi cu convingerea că nu peste 
mult timp şi tovarăşii spanioli vor avea preocupările pe 
care le avem noi astăzi. Dorim să le împărtăşim cîte ceva 

. din experienţa noastră -— şi bună şi rea — pentru a nu 
mai repeta anumite greşeli pe care le-am făcut noi, pen
tru a desfăşura cu mai mult succes activitatea de dezvol
tare democratică a tării, de construcţie a noii orînduiri, 
corespunzător intereselor poporului spaniol.

Aş dori, tovarăşi, să închei, exprimînd încă o dată, în 
numele Comitetului nostru Central, în numele tuturor co
muniştilor, al întregului popor român cele mai bune urări 
da sănătate tovarăşei Ibárruri, preşedintele Partidului Co
munist din Spania, precum şi dorinţa de a dezvolta rela
ţiile de colaborare frăţească dintre partidele noastre, din
tre popoarele noastre. Doresc Partidului Comunist din 
Spania, care îşi desfăşoară munca în condiţiuni grele, 
Comitetului său Central, preşedintelui partidului, tovarăşei 
Ibárruri, secretarului general al partidului — care nu se 
găseşte aici — tovarăşul Santiago Carillo, noi şi noi suc
cese în întărirea unităţii partidului, în întărirea unităţii 
tuturor forţelor antifranchiste. In condiţiile de astăzi pro-, 
blema unităţii partidului este o problemă hotărîtoare. 
Urăm tovarăşilor spanioli să aibă în continuare un partid 
puternic, unit, ferm în apărarea intereselor poporului spa
niol, în lupta pentru socialism şi pace.

Doresc să urez tovarăşei Ibárruri multă sănătate şi viată 
lungă.

DOLORES IBÁRRURI
(Urmare din pag. I)
teresează poziţia lor de astăzi în lupta împotriva 
lui Franco şi hotărîrea lor de a lupta alături de noi, 
iar noi vom căuta această unitate cu toată loiali
tatea, fără a ignora însă dificultăţile ce vor apărea 
în calea noastră. Tovarăşul Ceauşescu vorbea de 
greutăţile pe care românii le-au întîmpinat în con
strucţia socialistă. Este de înţeles că noi astăzi nu 
ne propunem să construim socialismul; noi ne pro
punem să restabilim în Spania democraţia, o demo
craţie deschisă tuturor cuceririlor, tuturor progrese
lor. Noi ştim că în această luptă a noastră pentru 
democraţie unii dintre aliaţii noştri de azi vor rămîne 
pe drum. Insă principalul, în prezent, pentru noi este 
de a pune capăt dictaturii franchiste, de a restabili de
mocraţia, de a deschide poporului spaniol calea spre 
libertate, justiţie şi dreptate.

In încheiere, vă rog, tovarăşi, să-mi permiteţi să salut 
poporul român, muncitorii, ţăranii, intelectualii, har
nicele femei care, sub conducerea Partidului Comunist 
Român, construiesc socialismul, transformă vechea Ro
mânie a boierilor într-o Românie fndustrial-dezvoltată, 
făcind sa devină realitate visul atîtor generaţii de lup
tători revoluţionari.

Eu vă doresc, tovarăşi români, multe succese In 
această nobilă sarcină, pentru că acesta este, de ase
menea, cel mai bun sprijin pe care ni-1 puteti acorda.

Vă mulţumesc mult pentru întregul ajutor pe care 
ni 1-ati acordat şi pe care ni-1 acordaţi.

Mulţumiri tovarăşului Ceauşescu.

A m n c tm ic ä  m u zica lă

M a r e l e  B a c h
Aproape anonim în timpul vieţii, 

uitat apoi timp de peste 100 de ani, 
Johann Sebastian Bach se află azi 
în vîrful ierarhiei marilor creatori 
de muzică ai tuturor timpurilor. 
Gorki, imaginîndu-şi pe marii com
pozitori ca pe un lant de munţi spu
nea; „Bach îşi înalţă culmea departe, 
deasupra norilor, acolo unde totdea
una razele strălucitoare ale soare
lui alunecă pe albul orbitor al în
velişului de gheata". Mari muzici
eni, printre care Mendelssohn-Bar- 
tholdy — cel ce a marcat începutul 
redescoperirii „Cantorului de la 
Leipzig" — Casals, Enescu, Furt
wängler identificau pe Bach cu tot 
ce poate fi mai nobil şi profund în 
arta sunetelor. Muzica lui uneşte 
cum nu se poate mai fericit înţe
lepciunea generoasă cu o inepuiza
bilă fantezie şi inspiraţie.

Concertul de astă seară al filar
monicii sibiene ne mijloceşte întîl- 
ntrea cu celebra partitură a Concer
tului pentru pian în fa-minor, ce va 
fi tălmăcit de Corneliu Gheorghiu, 

.solist al Filarmonicii „George 
Enescu din Bucureşti. Aş dori să 
caracterizez sensul acestei muzici ci- 
tîndu-1 pe George Bălan: „Liniştea 
măreaţă degajată de asemenea ope
re — indiferent dacă pe fondul lor

se profilează surîsul prlmăyăratic al 
lui Mozart, gravitatea solemnă a lui 
Bruckner sau îngîndurarea melanco
lică a lui Enescu — nu. e mai pu
ţin substanţială decît învolburarea 
muzicii străbătută de pasiuni furtu
noase: apele liniştite sínt adinei".

Programul simfonic condus de 
Henry Selbing — artist emerit — 
include de asemenea Concertul pen
tru pian şi orchestră nr. 2 de Beetho
ven, tot în interpretarea lui Cor
ii eliu Gheorghiu, precum şi „Prelu
diu şi fugă" de Ludovic Feldmann, 
piesă devenită de popularitate în 
repertoriul simfonic românesc.

Carnet
cultural

•  Mîine, 23 decembrie, la Casa 
de cultură a sindicatelor din Cis- 
nădie are loc expunerea Drumeţie 
prin Moldova. Acţiunea, susţinu
tă de un bogat material ilustra
tiv, este organizată în cadrul 
cursului „Itinerarii turistice prin 
tară şi străinătate", al Universi
tăţii populare din localitate.

•  Incepînd de ieri, 21 şi pînă 
în 23 decembrie inclusiv, direc
torii căminelor culturale din ju
deţ participă la o amplă instru
ire. Aceasta are ca tematică ge
nerală orientarea, conţinutul şi 
formele de aclivitate cultural- 
educativă realizată la nivelul 
căminelor culturale.

Instruirea este condusă direct 
de organul judeţean de partid şi 
are loc în incinta Şcolii sanitare 
din Sibiu.

•  Cu ocazia înmînării trofeului 
concursului coral „Ion Vidu", ob
ţinut, pe faza interjudeţeană, de 
corul căminului cultural din Gura 
Rîului, prof. Iorgu Sandu a con
ferenţiat despre Mişcarea artistică 
de amatori din Gura Rialul.

întreaga festivitate, thiută du
minică, s-a bucurat de o nume
roasă participare.

•  Tot duminică, în sala „Astra“ 
din Sibiu, în cadrul manifestări
lor care au loc cu ocazia semi
centenarului creării parfidului, a 
conferenţiat prof. Ion Alexan- 
drescu despre Politica externă a 
R.S. Románia.

•  Azi, 22 decembrie, ora 13, 
clubul C.F.R. Sibiu găzduieşte 
cursul de protecţie a muncii din 
cadrul programului universităţii 
populare. Tema Pulberi industri
ale toxice va fi susţinută de ing. 
I. Brăbulescu.

sport...

U n  u l t i m  e f o r t
(Urmare din pag I)

zorii sínt unităţile de industrie lo
cală ale judeţului nostru!...

Spuneam că ritmul de lucru este 
destul de ridicat că în prezent, exis
tă forţă de muncă suficientă şi, i* 
mare, materiale se găsesc pe şantier. 
C.înd vorbim de materiale ne referim 
numai la cărămidă, fîşii cu goluri, 
var, betoane etc., deoarece maistrul 
instalator Constantin Nistor are anu
mite amendamente: „Cu materialele 
de instalaţii stăm destul de râu. Sin
tern neacoperiti cu repartiţii la alte 
materiale, cum sint: bateriile de pe
rete pentru bucătării, tablourile C2 
pentru instalaţiile electrice, fitinguri 
P.V.C., arzătoare, robinete dublu re
glaj şi altele. Toate acestea sínt ne
cesare acum, cît mai urgent, pentru 
terminarea celor 4 blocuri pină la 31 
decembrie a.c. Ne lipseşte carbidul, 
din care cauză în sectorul de insta
laţii munca nu se desfăşoară în ace
laşi ritm ca la lucrările de zidărie şi 
finisaj".

Bineînţeles, pentru rezolvarea aces
tor probleme vor fi necesare inter
venţii foarte operative din partea 
compartimentelor corespunzătoare ale 
I.C.M.J. Ne-sm întrebat insă dacă aici

la şantier, s-au luat toate măsurile pen
tru o organizare cit mai eficientă a 
procesului de producţie? Am reţinut 
faptul că din cauza neasigurării unei 
instalaţii de iluminai în fiecare bloc. 
timpul de lucru nu prea depăşeşte 8 
ore, nerealizfndu-se deci programul 
de 10 ore, cit ar trebui să se lucreze 
în construcţii. De două schimburi 
nici nu mai poate fi vorba. Tot la 
capitolul organizare este interesant 
de arătat că tot timpul muncitorii 
circulă spre biroul şantierului cu fel 
de fel de hîrtii. In acest caz maiştrii 
sau ceilalţi conducători ai procesului 
de producţie ce fac?

Se ridică problema geamurilor. 
Lipsesc repartiţiile. Considerăm că 
numai lipsa de preocupare a dus la 
această situaţie. Fabrica de geamuri 
se găseşte în localitate. Producţie 
suplimentară se dă încă din 7 de
cembrie, cînd această unitate şi-a 
realizat planul anual. Cele citeva 
sute de metri pătraţi de'geam ne
cesar şantierului nu ar fi ridicat dec! 
probleme prea mari. Dar repartiţiile 
trebuie solicitate de cineva, in speţă, 
de serviciul de aprovizionare.

Sínt deci probleme care se pot re
zolva operativ, care şi acum, în a- 
ceste zile ce au mai rămas pînă la

sfîrşltul anului pot aduce o contri
buţie importantă la realizarea apar
tamentelor din planul şantierului de 
construcţii din Mediaş. Sint, proba
bil, măsuri incluse în acel „vom face 
totul pentru îndeplinirea planului pe 
acest an" — de care ne asigură ing. 
M. Frătilă, şeful serviciului tehnic.

Cu ocazia raidului întreprins am 
urmărit şi modul cum şantierul a 
asigurat frontul de lucru pentru anul 
viitor. Din acest punct de vedere re
zultatele sínt vizibile. Astfel, la 
blocurile Bl, B2 şi B3 s-au depăşit 
două nivele, la blocul 19 s-a zidit un 
nivel, la blocul 20 fundaţiile sínt ter
minate. De asemenea, lucrările sínt 
destul de avansate la blocul cu par
ter comercial din zona „Vitrometan", 
blocul din strada 1 Septembrie etc. 
Există deci premisele abordării pla
nului din anul viitor şi a realizării 
lui în condiţii mult mai bune.

T. TQHATI
!

Expoziţie
cinegetică

permanentă
Asociaţia vînătortlor şl pescari

lor sportivi a deschis la Suceava 
o expoziţie cinegetică permanen
tă, Recompunînd scene silvestre, 
expoziţia prezintă, între altele, 
cerbi, căprioare, lupi de pădure, 
vulpi şl pisici sălbatice, jderi. De 
asemenea, se află exemplare rare 
de cocoşi de munte, lerunci şi co
coşi de mesteacăn, precum şt o 
valoroasă colecţie de trofee me
daliate la diferite confruntări In
ternationale.

Se aplică, manual, decorul pe vase. Uzina „Emailul roşu" Mediaş

Foto: FRED NUSS

Misterele unor maşini
dispărute
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cipiului Ploieşti, de unde e „transfe
rată“ la Sibiu...

Sustrăgîndu-se urmăririi organelor 
de miliţie, Petac ajunge în Capitală. 
Se întîlneşte aici cu prietenul său 
Ştefan Matei, zis „Fane“. ll convinge 
şi pe acesta din urmă să plece cu ci 
prin ţară. Operează împreună în Plo
ieşti, Sibiu şi Timişoara, vînd obiec
tele în Bucureşti, pleacă apoi la Pi
teşti, de unde cu un Fiat 1800 sosesc 
iarăşi în cartierul Hipodrom.

...şi s-au terminai la 
Sibiu

In momentul cînd au abandonat ma
şina de Piteşti, un inginer de la cons

trucţii i-a văzut şi imediat şi-a dat 
seama că e vorba de o maşină furată. 
A telefonat la miliţie. O acţiune or
ganizată de lucrătorii sibieni — în 
care s-au evidenţiat maiorul Gheor- 
ghe Bejenaru şi căpitanul Drăghici — 
şi hoţii au fost prinşi la cofetăria 
Mocca. Invitaţi la miliţie şi-au recu
noscut faptele.

Cine sínt aceşti infractori: Doi ti
neri cărora nu le place munca. Doi 
indivizi care la 18 şi respectiv 19 ani 
s-au abătut de la drumul drept, fără 
să-şi dea seama că această abatere îi 
duce la închisoare. Dumitru Petac şi 
Matei Ştefan n-au fost încadraţi în 
cîmpul muncii. Nu le place lucrul. 
Amîndoi erau urmăriţi de organele 
de miliţie pentru furturi şi pentru să
vârşirea altor fapte nedemne. Acum 
\or avea, in sfîrşit, timpul necesar 
pentru reflecţie, iar noaptea, pe lingă 
maşinile parcate vor apare mai puţine 
„umbre suspecte“.

B a s m e le  m u n ţ i lo r
Sus, în Păltiniş, coşu

rile fumegă alene. Gea
murile cabanelor dorm. 
Dorm şi schiurile şi să
niuţele. Sori artificiali de 
neon luminează staţiu
nea. O singură cabană 
erupe incandescente. Pri
vită din depărtare, ea 
seamănă cu un brad e- 
norm împodobit cu 
becuri multicolore. De- 
afară răzbat ritmurile 
orchestrelor. Intrăm în 
cabană unde ne întîm- 
pină căldura şi o ploaie 
de confeti. Tineri — fete 
şi băieţi — înlănţuiţi, 
joacă perinita.

într-un colţ, lîngă 
ştandul tombolei, îl Sn- 
tîlnim pe Nicolae Ni- 
coară, şeful Agenţiei Bi
roului de turism pentru 
tineret a Comitetului ju
deţean U.T.C. Sibiu. 
„Balul zăpezii“ — ne 
spune d-sa — aflat la 
cea de-a 3-a ediţie, a 
reunit aproape două su
te de tineri din organi
zaţiile de tineret din în

treprinderile şi institu
ţiile sibiene. Este o tra
diţie acest bal, o tradi
ţie a tinereţii, a anilor 
celor mai înaripate vi
suri".

•în aplauzele unui grup' 
p fată primeşte o sticlă 
de spumos drept premiu 
pentru cel mai bun ca
tren la concursul lansat. 
Din nou dans. în ritmul 
muzicii, perechile se an
gajează în nelipsitul 
„dans al inimioarelor". 
Din nou concurs: „cel 
mai bun dansator". Ur
mează alte probe, pre
mii şi... iarăşi dans.

Tombola îşi cheamă 
„norocoşii", care nu în- 
tîrzie să se arate: unii 
cîştigă cîte un Moş Ge- 
rilă, alţii cărţi, stilouri, 
pixuri „Flaro". Şi, cul
mea, „spumosul" a reve
nit tot unei... fete.

Orchestra obosită face 
pauză. Afară, în faţa ca
banei, s-a încins o bă
taie cu zăpadă. Dar ea 
nu durează mult. Este

anunţat „marele eveni
ment": alegerea celei 
mai frumoase fete şi de
cernarea trofeului „Miss 
Păltiniş '70". In acordu
rile orchestrei trec prin 
laţa tinerilor şi a juriu
lui înjghebat ad-hoc cele 
15 concurente. E greu, 
foarte greu să alegi pe 
cea mai frumoasă. In 
sfîrşit., după îndelungi 
consultări „care-au du
rat mai bine de... trei 
dansuri" juriul a decis: 
„Miss Păltiniş 70“ —
CHRISTINA WEINRICH. 
Premiul — sticla de 
şampanie — se odihneş
te fericit în braţele fru
moasei Miss...

Şi din nou dans. Con
cursul „Steaua fără nu
me" desemnează şi aici... 
cîştigătoare. Acordurile 
orchestrei invită la dans- 
Se cîntă, se rîde mult 
şi se dansează...

Nici nu ştii cînd îşi 
fac apariţia primele ore 
ale dimineţii... şi o dală 
cu apariţia soarelui, pe

terasele cabanelor se 
face plajă... Pe „Onceşti” 
— sutele de schiuri şi 
săniuţe, rupte din odih
na nopţii, îşi poartă 
ştăpînii cu viteză ame
ţitoare pe pirlia albă. 
Începătorii cunosc „bo
tezul" omătului... Grupu
rile mai avansate „in
tr-ale schiului" se-m- 
prăştie radial spre Şan- 
ta, spre Cheile Cibinu- 
lui, spre vîrful Bătrîna... 
Şi aşa trece timpul. O- 
rele serii ne anunţă mo
mentul plecării. Amur
gul ne prinde undeva 
deasupra Curmăturii. 
Maşina înghite kilome
tri. A rămas în urmă 
Păltinişul, Curmătura. Şi 
pîrtiile bătătorite cu ză
padă şi „dansul inimioa
relor“, şi ritmurile or
chestrei. Ducem cu noi 
doar amintirea clipelor 
frumoase ce ne vor în
soţi pînă la următorul 
„bal al zăpezii" din... 
1971.

LUCIAN J1MAN
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Grafica, sculptura şi arta decorativă (II)V o le i, d iv iz ia  k  (î)

Medicina Bucureşti — 
C.S.M. Sibiu 3— 0 • 

(15-3, 15-5, 15-2) (!!)
Echipa sibiană a jucat foarte slab, 

greşind nepermis de mult la toate 
capitolele: serviciu, preluări, constru
irea acţiunilor de atac. Faptul că 
blocajul nu a funcţionat de loc, pre
cum şi slaba mobilitate in teren, au 
permis gazdelor să puncteze şi să 
obţină victoria la o diferenţă apre
ciabilă.

D iv iz ia  B
Echipele sibiene victorioase 
în ultima etapa a turului
Sala armatei, din strada Ştefan cel 

Mare, a fost duminică plină pînă 
la refuz. Spre satisfacţia spectatori
lor, echipele divizionare B, Drapelul 
roşu şi A.S.A. Sibiu, au reuşit să 
termine victorioase partidele. Iată 
pe scurt cîteva însemnări.

Drapelul roşu Sibiu—I.T.B. 
Informaţia Bucureşti (f) 
3— 1 (15-7, 13-15, 15-7, 

15-9)
Joc foarte frumos, cu faze lungi, 

în special în setul secund. Sibien- 
cele şi-au dorit victoria şi au cu
cerit-o. Ne-a plăcut întreaga echipă. 
Excelent arbitrajul lui Marian Bucur 
(Piteşti) şi Zoe Patru (Bucureşti).

A.S.A. Sibiu — Industria 
sîrmei Cîmpia Turzii (m) 
3—0 (15-11, 15-4, 15-12)

Cum spuneam in numărul trecut, 
expoziţia judeţeană de sfîrşit de an a 
membrilor filialei Sibiu a Uniunii Ar
tiştilor Plastici, supusă circuitului de 
corespondenţe dat de spaţiul în care 
se plasează, îşi dezvăluie mai contu
rat cîştigurile şi limitele. Această rea
litate a ei iese la lumină cu preg
nanţă şi în compartimentele de gra
fică, sculptură şi artă decorativă.

In grafică, expoziţia se impune şi 
acum prin cele cîteva din valorile 
sibiene de constantă stabilitate. Intre 
ele, artistul emerit Hans Hermann se 
remarcă în primul rînd. Gravurile 
sale (Dunărea la Cazane şi Turnul cu 
ceas) confirmă încă o dată calităţi pe 
care critica n-a încetat să le subli
nieze: tehnica de înaltă măiestrie, a- 
plicaţia pentru peisajul natural şi ar
hitectonic, puterea de muncă neaş
teptat de prodigioasă. Lîngă el, cu 
construcţiile sale foarte armonioase, 
cu tuşele alunecînd într-un ritm de 
unghiuri foarte particular, Ferdinand 
Mazanek prezintă trei lucrări (Sibiu 
— Piaţa Mică, Sibiu — Casa blănari- 
lor Şi Constanţa), dintre care două 
sint reţinute de Comitetul judeţean 
pentru cultură şi artă. Ca şi Hans 
Hermann, Ferdinand Mazanek este, în 
grafica sibiană, un stil. Calitatea sa 
fundamentală, decursă din grafia li
niilor, din raportul volumelor închi
puite şi golurile spaţiale, susţinută cu 
precizie şi în culoarea abia percepti
bilă a fondurilor, se dezvoltă în ca
drele unei sobrietăţi ponderate, fără 
despletiri lirice dezordonate, dar si 
fără rigidităţi stridente în dialogul 
unghiurilor.

O prezenţă foarte interesantă în sa
lonul de grafică se arată cea a picto
rului loan Chişu. Adoptînd o tehnică 
mixtă, el semnează două lucrări din
tre care una (Ceas şi portocăic) dez
voltă într-o viziune nouă motivul a- 
cela al său stabil, foarte productiv şi 
mai ales foarte frumos, ceea ce ne

face sâ-i sugerăm artistului, pentru 
uri prilej apropiat, o expoziţie cuprin
zătoare numai cu motivul ceasurilor. 
Ar fi o .experienţă interesantă atît 
pentru artist, cit şi pentru public şi 
pentru cel avizat în primul rînd, căci 
ar pune în lumină unele probleme de 
tehnică a compoziţiei. Dar prezenţa 
lui loan Chişu în compartimentul de 
grafică ridică şi o problemă mai ge
nerală, aceea a unei afirmări mai sta
tornice a unor artişti în acest dome
niu. Ne gîndim aici în primul rînd 
la Nicolae G. Ior- 
ga, a cărui grafică 
poate da o greuta
te nouă acestui sec
tor de artă sibian, 
dar şi la Erwin 
Kuttler sau la Rodica Chişu, care s-au 
afirmat cîndva cu multă vocaţie în 
acest domeniu.

Cu multă personalitate, acordată 
propice unui suflu interior de sensi
bilitate, Horst Zay pare a prefigura, 
prin cele trei lucrări din judeţeană, 
o mişcare nouă în gîndirea sa artis
tică. Nu mai intîlnim de data aceasta 
nişte tuşe brutale în grafia desenului, 
descoperind tentaţii ale unui proces 
de abstractizare în devenire. Deocam
dată el se manifestă numai într-o 
marcată indiferenţă faţă de contururi 
şi faţă de detalii, într-o concentrare 
mai densă asupra raporturilor de su
prafeţe şi a fineţei lor. La acest sta
diu, rezultatele sínt bune.

Două semnături relativ noi se afir
mă aici cu o putere de convingere de 
remarcat: Gheorghe Pîrcălăboiu şi 
Nicu Stancu. Primul vădeşte o ele
ganţă a liniei şi un simţ al spaţiului 
particulare. In tripticul din expoziţie, 
bazat pe aceste calităţi, artistul dez
voltă un proces virulent adversităţii.

închipuite între omenesc şi metalic, 
dar_ evită o tratare a ideii din un
ghiul tentant şi explicit al malforma
ţiilor expresioniste, preferind o pu
nere în pagină mai curind cu mijloa
ce ale tehnicii suprarealismului fan
tastic. Rezultatul e o compunere sti
lată, salvată de contorsiuni şi de ex
plozii psihice, prin care artistul con
versează degajat, fără halucinaţii, lo
gic. Nicu Stancu, din păcate numai 
cu două lucrări de tehnică mixtă 
(Suită folclorică şi Omagiu enescian),

atrage atenţia prin puterea de pă
trundere spre esenţele subiectului, 
printr-o rară ştiinţă a compoziţiei şi 
printr-o supleţe caldă a liniei. Su
biectul capătă sub mina sa dimen
siuni şi amploare, deşi artistul nu in
sistă asupra mijloacelor făcute pentru 
a indica existenţa dimensiunii a treia. 
JSI mai are în expoziţie o lucrare în 
salonul de pictură, însă, aceasta nu 
atrage atenţia cum o făcuseră lucră
rile din salonul de vară. Ni se pare, 
în cazul acestui artist, de mare uti
litate o expoziţie personală în Sibiu.

Mai expun grafică: Veronica Costea, 
Ana Maria Kirchner, Maria Bodor, 
Margareta Bischof şi Lidia Bogoş.

In sculptură îi găsim reprezentaţi 
pc toţi cei 5 importanţi: Ion Cărămi
dar, Imre Gyenge, Walter Andreas 
Kirchner, Kurt Fritz Handel şi Vasile 
Solcanu. Dintre ei însă, numai pri
mul vine cu lucrări obişnuite expe
rienţelor sale artistice. Gyenge şi 
Handel aduc două busturi, Solcanu o 
compoziţie împinsă spre abstract, iar 
Kirchner una întoarsă spre real. La 
Yasîle Solcanu remarcăm o purificare

a compoziţiei şi o eleganţă a mişcării 
pe care le vedem de bun augur, la 
Kirchner ni se pare a întimpina un 
caz particular de efort artistic pornit 
în direcţii străine propriei vocaţii, pe 
care noi continuăm a o vedea în pre
lungirea acelor excelente realizări 
prezentate în expoziţia personală des
chisă în holul Şcolii populare de artă 
din Sibiu şi în sala Dalles din Bucu
reşti cu prilejul interjudeţenei Iaşi — 
Braşov — Sibiu. Undina cu care îl 
vedem în judeţeană nu este prea de

parte de tipul des
pre care vorbim, 
însă nouă ni sepa
re că ea e vopsită 
nepotrivit. Ion Că
rămidar semnează 

două lucrări (Troiţă I — cupru lus
truit şi Troiţă II — marmură), con- 
firmînd puterea de proliferare a mi
tologiei sale de structură populară. 
Aici, el pare a fi adus un plus de ele
ganţă în stil, ceea ce conferă motive
lor distincţie, plasîndu-le într-un cir
cuit mai favorabil comunicării inte
lectuale.

CîtN priveşte lucrările lui Imre 
Gyenge şi Kurt Fritz Handel, ei pro
pun discuţiei publice două busturi ale 
unor figuri intrate adine în conştiinţa 
Sibiului: Timotei Cipariu şi Radu 
Stanca. Primul e construit pe o masi
vitate a pietrei, capabilă să pună în 
valoare forţa şi rezistenţa de croni
car înţelept a marelui cărturar, iar al 
doilea, lucrat în gips, caută o expre
sie adecvată reflectării inteligenţei 
fine a preţuitului bard neoromantic. 
De aceea aici conturul se desenează 
mai subţire şi mai ascuţit, iar linia 
dreaptă de deasupra ochilor taie ima
ginea ca o vizieră gata să cadă brusc 
peste faţă. Nouă, amîndouă ni se par

reuşite care trebuie reţinute, confir
mări ale posibilităţilor pe care sculp
tura sibiană le pregăteşte în eventua
litatea înfăptuirii unui program de 
perspectivă al decorării spaţiilor din 
Sibiu şi din alte localităţi ale jude
ţului.

Compartimentul artelor decorative, 
susţinut de tipologiile folclorice ale 
lui Eugen Cioancă, de baticurile Mă
riei Bodor, de mozaicurile lui Kurt 
Fritz Handel şi de ceramica lui Adolf 
Şura ni se pare puţin semnificativ 
pentru ceea ce s-ar putea face în Si
biu, în acest domeniu. De aceea nu in
sistăm asupra lui mai mult, reactua- 
lizînd şi aici propunerea pe care am 
făcut-o de mai multe ori prin acest 
ziar: să se facă expoziţii de artă de
corativă speciale, dar şi specializate 
pe stiluri şi pe tehnici de lucru, în 
aşa fel îneît acest compartiment să 
poată fi readus la potenţialul său real 
de satisfacere a cerinţelor publice. 
Existenţa acestor cerinţe, nevoia de a 
descoperi forme dinamice de trezire a 
lor şi de punere în mişcare ne fac 
să pledăm pentru diversificarea tipu
rilor de expoziţii nu numai la nivelul 
artelor decorative. Arta plastică si
biană în întregul său trebuie să ajun
gă la conştiinţa că nu se poate bizui 
numai pe spectaculozitatea unor anu
ale de sfîrşit de an, adresate mai ales 
Comitetului judeţean pentru cultură 
şi artă ca organ investit să decidă 
achiziţii. Trebuie expoziţii mai active, 
de profil, de filiaţii în stiluri, pe ge
nuri, făcute în localuri corespunză
toare scopului pentru care sínt des
cinse, expoziţii care să favorizeze 
schimbul de opinii şi să activizeze ce
rerea individuală. Prin această optică, 
expoziţia judeţeană a anului 1970 nu 
poate fi considerată o concluzie opti
mistă de sfîrşit de an, ci o concen
trată reconfirmare de posibilităţi.

ion  nu

Anuala judeţeană de arta plastică

h uitaţi 
cadourile!

Magazine arhipline. Lume gră
bită. Luna cadourilor. Mulţi se 
pling că îşi pierd capul cu atîtea 
griji. Alţii, însă, îşi pierd pun
gile. Dacă se plîng sau nu aca
să, asta n-o mai ştim. Dar la un 
asemenea lucru se tot gîndeşte 
loan Gavrilă din comuna Avxig, 
str. Izvorului, nr. 16. El îşi bale 
capul pentru altul, deoarece ®- 
găsit, nu de mult, o respectabilă 
sumă de bani, cam echivalentul 
unui salariu. Şi omul se tot în
treabă care este cel ce i-a pier
dut. Acum, adresa o ştie. Să se 
grăbească. Mai ales că e... luna 
cadourilor. Şi să Zică „mulţam 
că a avut norocul de un aseme
nea „Moş... Gerilă"...

Pentru
tratament

Totul a început la Spitalul din 
Mediaş. Un incident nedorit ş i -  
nelalocul lui. Asistentul medical 
Pavel Cuil a uitat unde se află. 
Astfel, a vrut să transforme sa
lonul în ring de box. In fata 
bolnavilor, l-a lovit pe unul din
tre medici şi i-a adresat cuvinte 
injurioase. „Asistenta" a fost una
nim revoltată. A trebuit să inter
vină imediat „arbitrul". „Pacien
tul", P. Cuil, a fost transportat 
de urgentă cu „salvarea“, cu for
me in regulă — mandat de ares
tare. Diagnosticul: ultraj la bu
nele moravuri şi tulburarea li-, 
niştii publice. A se prescrie un 
„tratament" eficacel...

Alo! Australia?
Moş Gerilă a primit in aceste 

zile o misiune specială. Să se de
plaseze la topitoria de in şi cî- 
nepă de la Cîrta. De data acea
sta, fără cadouri. Numai cu... jor- 
dita. Să pună cîteva întrebări şi 
să facă ordine. A aflat dumnea
lui de nişte trebuşoare. Directo
rul, Dumitru Manole, a cumpărat 
trei cauciucuri de autoturism, tip 
Moscvici 408. Le-a luat de la 
topitorie, cu preţul în rate. Ches
tia este că întreprinderea n-are 
astfel de maşină şi cauciucurile 
au fost cumpărate pur şi simplu 
pentru... stoc. E o idee...

Dar Moşul mai are de lămurit 
ceva. Şeful contabil, Mihai Obre- 
tin, a efectuat mai multe convor
biri telefonice în interes perso
nal. Una dintre convorbiri a fost 
cu... Australia. Pe toate Ie-a su
portat întreprinderea, inclusiv pe 
ultima care costa 490 lei.

Aşa că acum, după vizita lui 
Moş Gerilă, totul va fi în ordine. 
Moşul ne-a rugat doar să trans
mitem un mesaj: „Aloi Austra
lia? Şeful contabil a fost taxat!"

Hanga a dat-o 
in bară...

Vasile Ranga, din satul Hos- 
man, a fost judecat nu de mult. 
Pentru o „slăbiciune" de a dom
niei sale. Aceea de a pune mina. 
într-o noapte, V. Ranga a sus
tras un sac cu ciment din maga
zia cooperativei agricole de pro
ducţie. Altă data, scliimbînd sec
torul, şi-a împlîntat toporul Sn- 
tr-un pin în valoare de S33 lei. 
Faptele acestea l-au adus în fata 
instantéi judecătoreşti. Răsplata: 
un an de închisoare şi amendă 
de 1 000 lei. Acum stă liniştit, 
deoarece, după cum ati aflat, 
Ranga a dat In bară...

Depistaţii!
Mai sínt încă inşi care caută 

să se căpătuiască, recurgînd la 
fel de fel da „manopere". Unii 
dintre aceştia îş i . desfăşoară „ac
tivitatea“ în piaţă, la „mica ciu
peală". Iau de ici şi vînd din
colo, făcînd speculă. Nu de mult 
organele de miliţie şi procuratură 
din Mediaş au făcut vizite în 
piaţa municipiului. In trei zile au 
fost găsiţi 25 de cetăţeni care nu 
posedau certificate de producă
tori şi vindeau produsele la pre
turi peste cele stabilite de lege. 
S-au luat, bineînţeles, măsurile 
corespunzătoare. Cumpărătorii, 
insă, sint chemaţi să ajute la de
mascarea unor astfel de indivizi. 
Depistaţi-i!

Rubrică redactată de 
M. SLÄTJNEANU
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Acţiunea de constituire a consiliilor intercooperatiste 
s-a încheiat şi In judeţul nostru. în  aceste organe au fost 
aleşi oameni competenţi, preşedinţi de cooperative agri
cole, specialişti din agricultură, directori de repre
zentanţi ai consiliilor populare, asigurîndu-se astfel pre
mise pentru soluţionarea eficientă a complexelor proble
me ridicate de necesitatea îmbunătăţirii activităţii de pro
ducţie din agricultura cooperatistă.

Zonarea culturilor şi 
profilarea producţiei 

vegetale
Ing. Mihail Tiller: "Am par

ticipat la constituirea cîtorva 
consilii intercooperatiste. în 
toate aceste prime şedinţe de 
lucru am luat cunoştinţă de 
noi aspecte ridicate de necesi
tatea aplicării operative a mă
surilor privitoare la îmbunătă
ţirea activităţii în agricultura 
cooperatistă. La Arpaşu de Jos 
s-a pus acut problema sporirii 
producţiei de cartofi, la Bruiu 
se pune un accent deosebit pe 
redresarea zootehniei, la Noul 
Român în prim plan sínt în
treprinderile anexe, la Mediaş 
oamenii se preocupă de apli
carea noilor tehnologii în le
gumicultura, la Păuca se dez
bat problemele privitoare la 
sporirea producţiei animalie
re, la Nocrich a reieşit că 
valea Hîrtibaciului este insu
ficient valorificată etc. Toate 
cele 16 consilii intercoopera- 
tfcte nou înfiinţate au de re
zolvat deci o serie întreagă de 
probleme majore. Fără îndoia
lă că zonarea culturilor, pro
filarea producţiei, extinderea 
mecanizării şi chimizării, intro
ducerea noilor forme de orga
nizare şi retribuire a muncii 
sínt probleme care stau în 
fata tuturor acestor organe nou 
înfiintaie.

Biroul Comitetului judeţean 
'de partid a întreprins acţiuni 
complexe pentru sprijinirea 
concretă a organelor agricole 
judeţene în activitatea com
plexă de aplicare a măsurilor 
privitoare la îmbunătăţirea 
condiţiilor de realizare a pro
ducţiei agricole.

Colectivele de specialişti au 
venit cu propuneri valoroase 
în privinţa reorganizării între
prinderilor pentru mecaniza
rea agriculturii, a zonării cul
turilor şi profilării producţiei. 
Consiliile intercooperatiste s-au 
arătat, a fi receptive ia aceste 
propuneri.

Ion Călbureanu: Din consi
liul intercooperatist Tîrnava 
fac parte G.A.P. Mediaş, Moş- 
na, Atei, Alina, Brateiu, Icjhi- 
şul Nou şi Tîrnava. Zona noas
tră este un puternic bazin le
gumicol. In aceste unităţi e- 
xistă o valoroasă tradiţie în 
cultura legumelor. Rezultatele 
sínt deosebit de bune. C.A.P. 
Mediaş, de exemplu, realizea
ză anual venituri medii de 
86—38 mii lei de pe fiecare din 
cele 80 ha cultivate cu legu
me. Edificator este următorul 
exemplu: In acest an am obţi
nut un venit de 92 000 lei la 
hectar de la varza' timpurie, 
că aceste practici vor înceta. 
Consiliul intercooperatist de la 
Tîrnava este hotărât să ia toate 
măsurile pentru dezvoltarea 
sectorului legumicol. La C.A.P. 
Mediaş se vor investi în acest 
sens cca 5 000 000 lei, pentru 
construirea unei sere şi a unor 
solarii. Această, unitate poate 
produce răsaduri pentru a asi
gura necesarul întregului ba
zin legumicol. Dar trebuie să 
fie garantată valorificarea în
tregii producţii, pentru că ră
sadurile sínt „mărfuri“ uşor 
perisabile. întregul bazin le
gumicol al Mediaşului poate 
cuprinde 380 ha, din care 250 
ha se pot iriga, 
ceasta trebuie să fie luate mă
suri în privinţa regularizării 
rîului Tîrnava. De asemenea, 
zonarea culturilor şi profila
rea producţiei reclamă extin
derea erbicidării, a mecanizării’ 
lucrărilor. Anul acesta, de 
exemplu, ani avut 29 sortimen
te de legume. Aceasta este 
profilare? La boi nu „merg" 
legume ca ceapa, usturoiul. în 
schimb, productiie pe care le 
obţinem la varză timpurie, co
nopidă, tomate, castraveţi Cor- 
nişon, qogoşari şi vinete sínt 
deosebit de rentabile. Consi
liul intercooperatist va hotărî 
cultivarea numai a acestor le
gume. Ridicarea eficientei ac
tivităţii în legumicultura mai 
pune o problemă: valorificarea 
legumelor. Va trebui să ne 
creăm un magazin intercoope
ratist.

C. Popescu: Consider că în
fiinţarea unei întreprinderi ju
deţene de valorificare a produ
selor agroalinientare din coo

Valorificarea supe
rioară a resurselor 

sectorului zootehnic
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perative, unitate care va avea 
mai multe magazine intercoo
peratiste, va rezolva problema 
valorificării superioare a pro
ducţiei. Această întreprindere 
îşi va crea spatii de însiloza- 
re a legumelor, de păstrare a 
celorlalte produse, aşa încît 
eficienţa activităţii să fie cit 
mai ridicată.

Aurel Dobrin: Consiliul in- 
lercooperatist Arpaşu de Jos 
cuprinde 5 unităţi: Arpaşu de 
Jos, Bruiu, Noul Român, Cîrla 
şi Cîrtişoara. Specificul pro
ducţiei la Arpaşu de Jos, Cirla 
şi Cîrtişoara este, în primul 
rînd, cultura cartofilor. în anii 
„buni" realizam in această zo
nă 30—35 000 kg tuberculi la 
hectar, cu soiurile Merkur şi 
Ora.

Noi avem condiţii pentru a 
cultiva cca 500 ha cu cartofi 
de toamnă într-un teren coma
sat în aceste trei unităţi. Sa, 
ridică însă mai multe proble
me. Nu avem spatii corespun
zătoare pentru depozitarea ma
terialului semincer, erbicidarea 
este încă „în faşă", mecaniza
rea întreţinerii şi recoltării la
să încă de dorit. Rezolvarea a- 
cestor probleme va crea ̂ con
diţii pentru ca în această zo
nă a judeţului să producem 
tel puţin 25—30 000 kg tubei- 
tuli pe fiecare djrl cele 500 ha 
ce se pot cultiva aici cu car
tofi.

Ing. C. Gridan: Nu este lip
sită de interes crearea, in zo
na montană Arpaş, a unei sta
ţii de concasare a calcarului 
existent, pentru a asigura a- 
mendamentele atit de necesare 
pentru corectarea acidităţii so
lurilor din zona noastră.

Ing. Maria Piteiu: Legată de 
valorificarea superioară a unor 
resurse locale este şi problema 
exploatării zăcămintului de 
turbă descoperit Ia Şaroşu pe 
Tirnave. înfiinţarea unui şan
tier de exploatare a acestei 
turbării ne va asigura materia
lul necesar pentru producerea 
ghivecelor nutritive.

Ing. Ion Năstase: Consiliul 
intercooperatist Şelimbăr cu
prinde cooperativele agricole 
din Şelimbăr, Sibiu, Orlat, 
Cristian, Poplaca, Cisnădioara 
şi Tălmaciu. Şi în zona noastră 
legumicultura este. . .  la ea 
acasă. în acest bazin putem 
cultiva cca 400 ha cu legume. 
Pentru C.A.P. Şelimbăr — pon
derea cea mai mare o au ră- 
dăcinoasele şi castraveţii, La 
această din urmă cultură cred 
ca vom .ajunge la 30 ha în a- 
cest an.

Filip Modran: Trebuie să 
spunem că ia Şelimbăr nu sínt 
condiţii pentru irigare; terenul 
cultivabil fiind situat în aval 
de oraş, apele rîului Cibin sínt 
inutilizabile pentru grădina de 
legume.

Ing. Ion Năstase: în privinţa 
producerii legumelor, în pla
nul nostru de măsuri ne-am şi 
prevăzut unele acţiuni. Cele 
trei sere mici de la Cristian, 
Sibiu şi Şelimbăr pot fi profi
late pentru producerea răsadu
rilor. O altă problemă pe care 
o avem în vedere este dezvol
tarea sectorului de producere 
a cartofilor. In zona Bungard- 
Mohu cca 120 ha terenuri ex
cepţionale pentru producerea 
cartofilor de sămînţă. în raza 
de acţiune a consiliului inter
cooperatist există însă aseme
nea terenuri pe încă vreo 180 
ha. Şi credem că vom primi 
sprijin pentru specializarea u- 
nităţiior noastre în producerea 
cartofilor pentru sămînţă.

De asemenea, la noi sínt 
condiţii bune pentru culturile 
orz de toamnă şi mazăre. Vom 
pune problema înfiinţării unei 
ferme specializate in produce
rea furajelor concentrate. Con
sider că această acţiune pre
zintă multă importantă şi da
torită faptului că noi sîntem 
în apropierea municipiului Si
biu, a centrelor muncitoreşti 
Cisnădie şi. Tălmaciu, care im
pun specializarea noastră în 
producţia animalieră.

Ion Călbureanu: în zona Me
diaşului există o bună experi
enţă şi în creşterea animale
lor. Mai ales în privinţa creş
terii vacilor pentru lapte şi a 
îngrăşării tineretului bovin, 
noi acum punem problema spe
cializării fiecărei unităţi în ca
drul consiliului intercoopera
tist.

Ing. Maria Pileiu: Vom crea 
nuclee puternice de animale 
de producţie, avînd în vedere 
că dispunem de material valo
ros din punct de vedere bio
logic şi de condiţii bune în 
privinţa furajării şi îngrijirii 
şc'pteluluî. Moşna dispune de

punct de vedere al compozi
ţiei floristice Impun această o- 
rientare. în zona submontană 
trebuie să luăm măsuri pentru 
sporirea producţiei la ovine şi 
bubaline.

Ing. C. Gridan: în zona noas
tră există tradiţie în privinţa 
creşterii bubalinelor. Această 
specie este singura capabilă să 
valorifice păşunile şi fînetele 
de Nardus stricta. Pentru ob
ţinerea unor producţii bune 
trebuie însă să restructurăm 
culturile. Borceagurile, avăzu- 
rile şi trifoiul să ocupe su
prafeţe mai mari. Trebuie să 
fim sprijiniţi şi pentru intro
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O întrebare, la care răspund: Ing. Mihail Tiller, direc
torul Direcţiei agricole judeţene; Cornel Popescu, vice
preşedinte al U.J-.C.A.P.; Ion Călbureanu, preşedintele 
consiliului intercooperatist Tîrnava, preşedinte al C.A.P. 
Mediaş; Aurel Dobrin, preşedintele consiliului intercoo
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posibilităţi mari în privinţa 
îngrăşării tineretului taurin, în 
timp ce în zona Ighişul Nou- 
Mediaş. ne-am specializat in 
creşterea vacilor pentru lapte. 
Mai dificilă este dezvoltarea 
sectorului porcin. Vechea struc
tură a culturilor, păstrată şi 
azi din păcate, nu asiqură a- 
coperirea necesarului de nutre
ţuri concentrate. Consiliul in
tercooperatist va trebui să stu
dieze în profunzime posibilită
ţile de care dispun unităţile 
în acest sens şi să acţionăm 
cu curaj in restructurarea cul
turilor, astfel încît să asigu
răm dezvoltarea puternică, a 
sectorului zootehnic.

C. Popescu: în zona Media
şului există tradiţie în creşte
rea bovinelor din rasa Sim- 
menthal. Consiliul intercoope
ratist are datoria să studieze 
posibilităţile de asigurare a 
bazei furajere la nivelul exi
genţelor actuale, prin planu
rile de producţie 1971, mai a- 
les în privinţa concentratelor 
şi suculentelor, furaje în care 
an de an unităţile sínt defici
tare. De asemenea, rămîne la 
latitudinea consiliului intercoo
peratist ca unele unităţi să iie 
specializate în creşterea tine
retului femei, pentru a se asi
gura reîmprospătarea in cele 
mai bune condiţii a electivelor 
existente.

Ion Călbureanu: Nu este lip
sită de interes nici redistribui
rea păşunilor în cadrul consi
liului intercooperatist. în func
ţie de profilarea stabilită pen
tru fiecare unitate, noi va tre
bui să asigurăm condiţiile' cele 
mai favorabile pentru obţine
rea eficientei economice maxi
me în toate sectoarele produc
ţiei animaliere.

Aurel Dobrin: C.A.P. Bruiu 
şi Noul Român îşi vor orienta 
producţia animalieră pentru 
îngră.şarea tineretului taurin: 
şeptelul existent şi păşunea 
deosebit de valoroasă din

Tehn. Erwin Müller: Ca uni
tate n.ou înfiinţată, care va e- 
fectua lucrări mecanizate pe 
4 735 ha teren arabil, I.M.A. 
Arpaşu de Jos se găseşte la 
început de drum. Dar toate se 
rezolvă cînd vrea omul! Şi noi 
mecanizatorii, ne dăm seama 
că se aşteaptă foarte mult de 
la noi, mai ales acum, în noile 
condiţii. De aceea vrem să pă
şim cu dreptul în noul an de 
producţie. în primul rînd, re
paraţiile vor fi efectuate de 
către I.M.A. Upea de Jos piuă 
cînd vom putea afirma că 
stăm pe picioarele noastre 
proprii. în al doilea rînd, a- 
vem de gînd să solicităm o 
dotare corespunzătoare. Ni 
s-au adus — şi pe bună drep-

U-650! Despre ce fel de spe
cializare mai poale fi vorba 
la un asemenea tractorist?

Ing. Ion Florian: Din discuţii
reiese că .rolul mecanizării în 
agricultură este în continuă 
creştere. Tehnologiile moderne 
de lucru, atit în sectorul pro
ducţiei vegetale, cît şi în sec
torul producţiei animaliere, re
clamă mecanizarea în prim- 
plan. Erbicidarea culturilor, 
mai ales în condiţiile unei pu
ternice fertilizări, este obliga
torie, ea creînd condiţii pem< 
tru o întreţinere uşoară şi o 
recoltare operativă. în funcţie 
de profilarea producţiei unită
ţilor, acţiune care stă în aten
ţia consiliilor intercooperatis
te, noi vom redistribui actuala

ş e d in ţa  d e  lu c ru  din  23 n o ie m b rie  1970, 
cu  p r iv ire  la  îm b u n ă tă ţ i r e a  o rg a n iz ă r i i ,  
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Florian; directorul I.M.A. Sibiu; Telin. Erwin Müller,
director al I.M.A. Arpaşu de Jos; Ing. Maria Piteiu, şef 
de fermă legumicolă la C.A.P. Mediaş; Ing. Constantin 
Gridan, inginer şef la C.A.P. Arpaşu de Jos, secretarul 
comitetului comunal de partód Arpaşu de Jos; Filip Me
dian, vicepreşedinte al C.A.P. Şelimbăr, participanţi la 
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ducerea ghizdeiului în cultură.
ing. Ion Năstase: Noi, în 

zona Sibiului, vom orienta 
creşterea animalelor în direc
ţia ridicării gradului de va
lorificare a potenţialului de 
producţie a şeptelului existent. 
Bineînţeles, o pondere impor
tantă va ocupa creşterea oilor. 
Avem suprafeţe întinse de pă
şuni alpine, ne mîndrim cu, exis
tenta unei valoroase tradiţii în 
oierii. Va trebui să valorificăm 
mai bjne aceste elemente. La 
Şelimbăr am organizat în a- 
cest an o fermă de creştere 
a porcinelor. Sarcina de pro
ducţie va fi depăşită cu 15 
porci graşi. în anul viitor ur
mează să livrăm 1 200 porci 
graşi. Baza materială a acestei 
producţii o avem. Dar încă nu 
am rezolvat definitiv proble
ma asigurării sursei perma
nente de apă. Va trebui ca în 
anul viitor să acţionăm mai 
energic şi să adoptăm metoda 
colectării apei din pînza frea
tică. Dacă vom găsi rezolva
rea definitivă în această di
recţie, se pot crea condiţii 
pentru dublarea capacităţii de 
producţie a fermei. Şi dacă 
avem in vedere că în anii tre
cuţi la Şelimbăr nu se putea 
vorbi de livrarea anuală a 100 
porci graşi, avem imaginea in
tegrală a realizărilor de azi şi 
a celor scontate pentru viito
rul imediat.

O altă direcţie a dezvoltării 
zootehniei în zona Şelimbăr— 
Sibiu—Orlat o constituie în- 
grăşarea tineretului taurin. în 
zona Bungardului şi a Cristia
nului sínt cca 300 ha teren 
foarte favorabil pentru o ase
menea exploatare. Cu o supli
mentare de concentrate a ali
mentaţiei pe bază de masă 
verde la păşune în aceste con
diţii se pot îngrăşa şi livra 
anual de aici cca 1 000 tăuraşi 
la o greutate de minimum 
300 kg fiecare.

tale — multe reproşuri nouă, 
mecanizatorilor, în anii tre
cuţi, pentru că ba nu aveam 
maşinile de care era nevoie, 
ba cele existente se stricau 
cînd era lucrul în toi, ba nu 
existau piese de schimb. Sîn
tem hotărî ţi ca în anul viitor 
să ne îmbunătăţim radical ac
tivitatea.

Aurel Dobrin: Pentru noi, de 
mare importantă este mecani
zarea lucrărilor de fertilizare 
a terenurilor, de plantare, în
treţinere şi recoltare a carto
filor. Mecanizatorii trebuie să 
ştie a folosi mai bine maşinile 
pe care le au, trebuie să aibe 
maşini mai bune. Ne mirăm 
adesea cum mai există gîndac 
din Colorado în cultura de 
cartofi cu toate că facem tra
tamente? Dar cum sínt făcute 
aceste tratamente? Maşinile de 
lucru nu întotdeauna iunctio- 
nea/ci ireproşabil, rămîn riu- 
duri de cartofi pe unde solu
ţia nu ajunge şi iată că s-a 
compromis toată acţiunea, ba, 
uneori, toată munca noastră 
de un an întreg.

Ing. Maria Piteiu: Mecaniza
rea este aşteptată în legumi
cultura' ca „plinea cea caldă". 
Trebuie să recunoaştem că ac
tuala dotare a secţiilor de me
canizare nu este suficientă. 
Noi, la 80 ha grădină, avem 
o singură maşină de semănat, 
un singur nivelator, un sin
gur tractoraş R.S.09. Tractora- 
şul L-400 nu are setul de ma
şini necesare. Noile întreprin
deri de mecanizare trebuie să 
ne asigure executarea lucrări
lor pe care le contractăm, pen
tru că altfel totul nu rămîne 
decit angajament formal. în 
privinţa specializării mecani
zatorilor, consider că nu este 
necesar, ba chiar e dăunător, 
ca mecanizatorul ce are în 
primire un R.S.09 sau un L-400 
să mai fie .dotat“' şi cu un

bază materială, vom reorgani
za secţiile şi vom crea grupe 
specializate de mecanizatori. 
Trebuie să recunoaştem că 
pentru legumicultura ne lip
sesc unele maşini şi utilaje, 
cum sínt: maşini de plantat 
răsaduri, maşini de semănat, 
cultivatoare, maşini de stropit.

Ion Călbureanu: Dar cu me
canizarea în zootehnie cum 
stăm, tovarăşe inginer? Graj
durile noastre sínt de tip 
vechi. Vom putea introduce li
nie de decovil pentru a asi
gura o curăţenie mai opera
tivă? Oare actualul model de 
adăpători automate corespun
de? La C.A.P. Stoicăneşli, ju
deţul Olt, am văzut un sislem 
mai simplu de adăpători. E 
drept, numai scmiautomat.izat, 
dar mult mai „robust". De ce 
nu se introduce şi la noi, pen
tru că e mai bun decit cel 
care ne este propus?

Ing. Ion Năstase: în privinţa 
mecanizării unor lucrări în 
zooffehnie, noi stăm încă ne- 
mulţumitor. La ferma de por
cine, preconizăm ca alimenta
rea să o facem mecanizat, cu 
ajutorul unei benzi rulante. De 
asemenea, curăţenia in adă
post se va face prin nişte je
turi de apă, întrucît avem con
diţii. în privinţa alimentărilor 
cu apă în grajduri, vrem să 
facem la mijlocul grajdurilor 
nişte bazine, de unde anima
lele se vor adăpa liber.

Ing. Ion Florian: Nu consi
der că in actualele grajduri, 
care sínt construcţii solide, ce 
mai durează cel puţin 50 ani 
în unele unităţi, nu se pot 
executa lucrări de introducere 
a mecanizării. în fiecare grajd 
se poate introduce o linie de 
decovil, lingă fiecare sector 
zootehnic trebuie să se ame
najeze platforme de gunoi,. Noi 
va trebui să omologăm, dacă 
ne este permis să ne expri
măm aşa, un sistem de eva

cuare a gunoiului şi un altul 
— pentru transportul furajelor 
In gTajduri şi numai după a- 
ceea să le extindem pe aces
tea. în privinţa alimentărilor 
cu apă, eu consider că exe
cutarea unui bazin în mijlocul 
grajdului sau efectuarea unui 
şanţ la iesle nu rezolvă pro
blema adăpării la discreţie a 
animalelor. Numai adăpătorile 
automate corespund tehnolo
giei moderne de producţie în 
zootehnie. I.M.A. Sibiu a efec
tuat lucrările de introducere 
a apei în grajdurile C.A.P. 
Slimnic şi acum lucrăm în ace
laşi sector la C.A.P. Şelimbăr.

Ion Călbureanu: Dar noi nu
avem cositori în perioada de

vîrf a recoltării furajelor. Sau, 
dacă există, se defectează mult 
prea des, aşa că nu ne prea stnt 
de folos. De asemenea, lipsesc 
greblele mecanice.

Ing. Maria Piteiu: ©are
I.M.A. nu ar putea pune la 
dispoziţia fermelor cooperatis
te instalaţii pentru uscarea fî- 
n urilor?

Ing. Ion Florian: Toate a- 
ceste probleme vor sta în a- 
tentia noastră. Dar avem o se
rie1 de greutăţi, mai ales în 
privinţa asigurării pieselor de 
schimb. Ne lipsesc pinioanele 
de atac penl.ru tractoarele 
U-650, unele piese de la R.S.09 
şi pentru maşinile de stropit- 
prăfuit. #
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Introducerea noilor 
forme de organizare 
şi retribuire a muncii

C. Popescu: Introducerea 
noilor forme de organizare şi 
retribuire a muncii presupune 
crearea unui cadru adecvat, 
favorabil modernizării concep
ţiei despre muncă în coopera
tiva agricolă. Pentru introdu
cerea acordului global, trebuie 
să fie bine analizate posibilită
ţile fiecărei cooperative agri
cole, fiecărui sector productiv. 
Problema de bază care se p’une 
în introducerea acordului glo
bal este determinarea cît mai 
exactă a manoperei pentru fie
care produs, pe tonă sau hec
tolitru. Am explicat pe larg, 
cu altă, ocazie, metodologia de 
calcul folosită în determinarea 
manoperei. Ţin să accentuez 
asupra necesităţii  de funda
mentare a unor norme de lu
cru realiste care să reflecte o 
folosire intensivii a bazei teh
nice existente în unităţi şi să 
contribuie la valorificarea su
perioară a resurselor produc
tive care se află în toate sec
toarele de activitate. Introdu
cerea acordului global în re
tribuirea muncii în cooperati
vele agricole contribuie la în
lăturarea unor deficiente ale 
actualului sistem aplicat şi a- 
nume, nivelarea cîştigurilor 
cooperatorilor, imposibilitatea 
de a stimula, mai substantial, 
priceperea şi, deci, ridicarea 
calificării oamenilor. De ase
menea, este demn de menţio
nat că în. aplicarea acordului 
global, ca principiu, se poate 
merge pe formaţii de lucru şi, 
în cadrul acestora, pînă la 
familie sau membru coopera
tor.

Aurel Dobrin: Noi am apli
cat un sistem asemănător de 
retribuire a muncii încă din 
1967. Am analizat bine, în bri
găzi, jie echipe, participarea 
ia muncă a oamenilor şi am 
ajuns la concluzia că este bine 
ca acelor cooperatori care îşi 
realizează sarcinile de plan la 
cartofi de exemplu, să li se 
acorde retribuţia de cartofi 
cuvenită la zile-muncă con
form planului anual de pro
ducţie, Celor care nu-şi reali
zează sarcinile de plan (la 
producţia medie) li s-a acor
dat retribuirea la zile-muncă 
conform procentului de reali
zare. Pentru a stimula oame
nii la realizarea unor producţii 
cît mai bune, pentru depăşi
rea indicatorilor planificaţi se 
acordau ranlităti de produse 
care creşteau progresiv.

C. Popescu: Aplicarea aces
tei forme nu a fost o greşeală, 
dar nu s-a reuşit mobilizarea 
totalitară a resurselor de pro
ducţie la Arpaşu de Jos. Apli
carea complexului de măsuri 
preconizate pentru îmbunătăţi
rea activităţii în agricultura 
cooperatistă va duce, fără în
doială, ia obţinerea revirimen
tului în producţia agricolă atît 
de aşteptat şi la Arpaşu de 
Jos. Mă gîndesc la acţiunile 
care trebuie întreprinse pentru 
a se asigura cooperatorilor ve-* 
nitul lunar minim garantat. Şl 
de la bun început trebuje sub
liniat că acest venit minim ga
rantat. nu e obligatoriu să fie 
stabilit la 300 lei lunar, ci ni
velul acestuia este determinat 
numai de posibilităţile econo
mice de care dispune unitatea., 
Ceea ce prezintă importanţă 
deosebită este faptul că acest 
venit minim este GARANTAT, 
celor care efectuează minimum 
20 şi respectiv 15 zile de lu
cru în cooperativa agricolă.

Aurel Dobrin: In zona noas
tră, alături de zootehnie şi de 
celelalte sectoare, activităţile 
din întreprinderile anexe con
tribuie substantial ia realizarea 
veniturilor. Aceasta este Q 
sursă importantă care, bine ex
ploatată, poate crea condiţiile 
pentru sporirea cuantumului 
stabilit pentru venitul minim 
garantat. Noi, diiţ practica

noastră, am observat că aceste 
activităţi sínt' deosebit de ren
tabile. Avînd în vedere şi 
faptul că pădurile „cad pe 
noi", cum se spune, consider 
că trebuie să dezvoltăm acesta 
ramuri anexe.

Ing. Ion Năstase: Asemenea 
activităţi anexe existîj şi în 
zona noastră. La Cristian 
există o cărămidărie şi o ti- 
glărie, sectoare care ar putea 
fi dezvoltate, iar consiliul in- 
lercooperatist are o mare res
ponsabilitate în această direc
ţie. La Poplaca sínt mari po
sibilităţi pentru fabricarea va
rului. Rezervele de piatră de 
var sínt impresionante, aşa ca 
înfiinţarea unei întreprinderi 
intercooperatiste care să asi
gure exploatarea raţională, efi" 
cientă a acestei surse impor
tante de venituri este o nece- 
silate. De asemenea, noi, la 
Şelimbăr, putem forma o echi
pă bună pentru efectuarea lu- 
< rarilor în construcţii. Deci 
putem dezvolta şi sectorul 
„servicii prestate".

Ion Călbureanu: Şi noi a- 
vem o cărămidărie care va 
trebui să fie dezvoltată, pentru 
că activitatea de aici s-a do
vedit a fi nu numai foarte u- 
tilă, dar şi deosebit de renta
bilă. Bineînţeles, ponderea ve
niturilor realizate de noi din 
aceste activităţi nu este la fel 
cu cea înregistrata în zona 
Arpaşului de Jos. De aseme
nea, şi noi putem organiza o 
echipă de constructori care să 
efectueze majoritatea lucrări
lor de investiţii. Şi văd aici 
o posibilitate de concentrare 

. a forţelor existente în unită
ţile consiliului nostru inter
cooperatist, ceea ce va asigura 
o coordonare mai competentă 
a acestor activităţi.

Aurei Dobrin: în privinţa 
organizării noilor format» de lu
cru, la noi se pune problema 
brigăzilor complexe, mai ales 
în cultura cartofilor. Mecani
zatorii trebuie să se speciali
zeze în efectuarea lucrărilor 
în acest set lor. Consider însă 
că sínt. ţoale condiţiile pen
tru a asigura un demaraj vi
guros noilor formaţii de lu
cru. Ya trebui ca în noile con
diţii să asigurăm o retribuire 
a muncii după cantitate şi ca
litate: echipele care vor lucra 
bine să primească mai mult, 
echipele tare vor lucra mai 
Prost să fie retribuite mai 
slab, după cum sínt şi rezul
tatele de producţie.

Ion Călbureanu: .Noi avem 
echipe specializate, aşa că in
troducerea noilor forme nu va 
înl.împina greutăţi. La început 
nu prea am înţeles cum e cu 
acordul global, dar acum ne
am lămurit pe deplin şi con
sider că, înlr-adevăr, retribu
irea muncii după tona de pro
dus sau după hectolitru este 
foarte bună.

Ing. Ion Năstase: Să nu ui
tăm că introducerea noilor 
forme de organizare şi retri
buire a muncii reclamă o com
petentă mai mare In evidenţa 
producţiei şi a muncii, iar ca
drele de economişti de care 
dispunem mai au încă defici
ente în activitatea lor.

Ing. Maria Piteiu: Important 
este sa se asigure o eviden
ţiere clara a producţiei reali
zate pe formaţia do lucru şi 
ă muncii fi ecu mi membru al 
acestei formaţii.

Ing. Ion Năstase: Consiliile 
intercooperatiste au misiunea 
de a asigura aplicarea efici
entă a noilor forme. Aceste 
organisme pot şi trebuie să 
acţioneze operativ şi eficient, 
iar noi sîntem hotărî» să ne 
achităm cu cinste de sarcinile 
încredinţate.

Masă rotundă realizată de 
GH. VÄLEANU

CONSIIIUI WIfttCOOPIBATISTE -
organe de acţiune operativa, eficienta
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actualitatea internaţionala
Plenara C. C. al P. M. U. P.

F Varşovia 21 (Agerpres), — Agen
ţia PAP transmite: La 20 decembrie 
a.c. a avut loc cea de-a şaptea şe
dinţă plenară a Comitetului Central 
al Partidului Muncitoresc Unit Po
lonez.

Plenara a analizat situaţia din ţară 
şi a adoptat hotărîrile necesare.

Plenara a acceptat renunţarea lui 
Wladyslaw Gomulka la funcţiile de 
prim-secretar al C.G. şi de membru 
al Biroului Politic în legătură cu 
boala sa gravă. Plénara a ales în 
funcţia de prim-secretar al C.C. al 
P.M.U.P. pe Edward Gierek.

Plenara a exprimat cele mai bune 
urări de grabnică însănătoşire lui

Wladyslaw Gomulka. Plenara a ho- 
tărît să elibereze din funcţiile de mem
bri ai Biroului Politic şi ai Secre
tariatului C.C. pe: Boleslaw Jaszczuk- 
Zenon Kliszko şi Ryszard Strzelecki, 
iar din funcţia de membru al Birou
lui Politic al C.C. pe Marian Spy- 
chalski.

Din Biroul Politic al Comitetului 
Central fac parte: Edward Babiuch, 
Jozef Cyrankiewicz, Edward Gierek, 
Piotr Jaroszewicz, Stefan Jedry- 
chowski, Stanislaw Kociolek, Wlady
slaw Kruczek, Mieczyslaw Móczár, 
Stefan Olszowski, Ignacy Loga-So- 
winski, Jan Szyclak, Jozef Tejchma.

Membri supleanţi ai Biroului Poli
tic sínt: Henryk Jablonski, Mieczy

slaw Jagelski, Wojciech Jaruzelski, 
Jozef Kempa.

Din secretariatul C.C. fac parte: 
Edward Babiuch, Kazimierz Barci- 
kowski, Edward Gierek, Stanislaw 
Kociolek, Mieczislaw Móczár, Stefan 
Olszowski, Artur Starewicz, Jan 
Szydlak, Jozef Tejchma.

Plenara a obligat Biroul Politic să 
examineze, în zilele următoare, mă
surile îndreptate spre îmbunătăţirea 
situaţiei materiale a familiilor cu sa
larii mici şi cu mulţi copii, al căror 
buget a javut de suferit pagubele 
cele mai simţitoare ca rezultat al 
modificării preţurilor intervenite în 
ultimul 'timp.

Cuvintarea rostită demm GIEREK
prim-secretar al C.C. a! PMII.P.

Varşovia 21 (Agerpres). — Agen
ţia PAP a transmis cuvîntarea ros
tită de Edward Gierek, prim-secretar 
al C.C. al P.M.U.P., la posturile de 
radio şi televiziunea poloneză.

în ultima săptămînă, a spus vor
bitorul, au avut loc evenimente care 
au zguduit profund întregul popor 
şi au creat un mare pericol pentru 
patrie. în oraşe de pe litoral —• 
Gdansk, Gdynia, Szczecin şi Elblag —■ 
au avut loc manifestări ale munci
torilor, excese şi ciocniri pe străzi. 
Au murit oameni. Noi toţi trăim 
această tragedie.

Nu putem să nu ne întrebăm cum 
s-a ajuns la această nenorocire, cum 
s-au ivit şi de ce s-au maturizat 
conflicte sociale atît de acute? Există 
oare asemenea probleme interne pe 
care nu le-am putut rezolva pe altă 
cale?

Obligaţia noastră, obligaţia condu
cerii partidului şi a guvernului, este 
de a da partidului şi poporului un 
răspuns deplin la aceste întrebări. 
Acesta va fi un răspuns dificil şi în 
spirit autocritic. Dar el va fi clar 
şi veridic. La baza actualei situaţii 
din ţara noastră se află cauze care 
decurg din dificultăţi reale. Dar exis
tă şi cauze care au decurs din con
cepţii nechibzuite în politica econo
mică. Aceste cauze le vom înlă
tura. O lege de fier a politicii noas
tre economice şi a politicii noastre 
în general trebuie să fie întotdeauna 
luarea în considerare a realităţii, 
consultările largi cu clasa muncitoa
re şi intelectualitatea, respectarea 
principiilor colegialităţii şi democra
ţiei în viaţa de partid şi în acţiu
nile organelor lui conducătoare.

Ultimele evenimente ne-au amintit 
în mod dureros adevărul fundamen
tal că partidul trebuie să menţină 
Întotdeauna legătura strînsă cu clasa 
muncitoare şi cu întreg poporul, -că 
el nu trebuie să piardă limbajul co
mun cu oamenii muncii.

Hotărîrile adoptate recent privind 
modificarea preţurilor, a spus vorbi
torul, au sporit cheltuielile popu
laţiei pentru cumpărarea produselor 
alimentare.

G.C. a însărcinat Biroul Politic să 
analizeze în zilele imediat următoare 
posibilitatea de îmbunătăţire a si

tuaţiei materiale a familiilor cu sa
larii mici şi cu mulţi copii şi al 
căror buget, în urma modificării re
cente a preţurilor, a fost afectat în 
mod serios. Pentru aceasta, trebuie 
să depistăm fondurile necesare.

Există şi multe alte probleme care 
preocupă oamenii muncii şi care 
impun o rezolvare — cele referi
toare la situaţia femeilor din cîmpul 
muncii, problema locuinţelor, pro
blema tineretului. Doresc să vă asi
gur că ele vor fi analizate cu cea 
mai mare atenţie de conducerea par
tidului şi guvernului şi vor fi solu
ţionate potrivit posibilităţilor şi nu
mai în funcţie de posibilităţile eco
nomice ce ne vor sta la dispoziţie. 
Acestea vor depinde de buna noas
tră activitate, a tuturor fără ex
cepţie.

Va trebui să reanalizăm în mod 
detaliat problemele planului econo
miei naţionale pe anul viilor şi în
tregului nou cincinal. Va trebui să 
trecem la activitatea pentru elabo
rarea unor planuri, înfăptuirea unor 
schimbări şi reforme. Chemăm oame
nii muncii, intelectualitatea, oamenii 
de ştiinţă, toate cercurile opiniei pu
blice să participe la soluţionarea 
acestor importante probleme şi pen
tru aceasta vom crea condiţii poli
tice şi organizatorice respectînd în 
toate sferele vieţii normele demo
craţiei socialiste.

Hotărîrile noastre de astăzi — a 
subliniat vorbitorul — le vom rea
liza împreună cu partidele aliate — 
Partidul Unit Ţărănesc şi Partidul 
Democrat — cu toate organizaţiile 
Frontului Unităţii Poporului. Fiecare 
cetăţean va avea o participare la 
rezolvarea şi înfăptuirea lor.

In continuare, tovarăşul E. Gierek 
a spus: Potrivit tradiţiilor interna
ţionaliste ale poporului nostru, ideo
logiei marxist-leninisle a partidului 
nostru, Polonia a fost şi va fi o ve
rigă trainică a forţelor socialismului, 
democraţiei şi păcii.

Pacea şi securitatea patriei noas
tre sínt indestructibil legate de pa
cea şi securitatea Europei. Vom de
pune şi de acum înainte eforturi 
pentru întărirea lor, vom fi gata să 
acţionăm în această direcţie şi să 
colaborăm în mod reciproc avantajos

cu toate statele, indiferent de orîn- 
duirea lor socială. Cu acest gînd 
vom porni alături de alte state so
cialiste pe calea normalizării rela
ţiilor cu R.F.G.

Referindu-se la muncitorii care au 
întrerupt munca, vorbitorul a spus: 
Răspunderea cu care sínt investit eu 
şi întreaga conducere de partid îmi 
impune să declar cu toată sinceri
tatea că această comportare a în
semnat o uriaşă primejdie pentru
ţară, deşi înţelegem că cel mai ade
sea aceste acţiuni au fost dictate de 
considerente cinstite. Aceasta însă a 
fost folosită de duşmanii socialismu
lui, de elementele antisociale şi cri
minale. Şi nu protestul muncitorilor, 
ci acţiunile acestor elemente au pri
mit riposta hotărîtă din partea for
ţelor care stăteau de strajă ordinii
— miliţia şi trupele poloneze — care 
şi-au îndeplinit datoria.

Vorbitorul a adresat apoi, în în
cheiere, un apel tuturor muncitorilor 
polonezi, tuturor oamenilor muncii,
spunînd: să tragem împreună con
cluzia din experienţa amară a ulti
mei Săptămîni.

Starea sănătăţii

Date privind biografia 
lui Edward Gierek

Varşovia 21 (Agerpres). — Agen- 
ia PAP transmite biografia lui Ed
vard Gierek prim-secretar al C.C. 
il P.M.U.P.

Edward Gierek s-a născut la 6 ia- 
marie 1913 la Porombce, în distric- 
ul Bendzinsk, într-o familie de mi
ien. După moartea tatălui, care şi-a 
lierdut viaţa într-un accident în 
nină, E. Gierek a emigrat în 1923, 
mpreună cu mama sa, în Franţa, 
înde, începlnd de la 13 ani, a lucrat 
:a miner.

Timp de mai mulţi ani, Edward 
Jierek a participat intens la activi- 
atea sindicatelor franceze (CGT); în 
.931, el a intrat în rîndurile Parti- 
lului Comunist Francez, a participat , 
a luptele de clasă ale proletaria- 
;ului francez, a condus mişcarea gre
vistă, a luat parte la activitatea So- 
rietăţii muncitoreşti pentru învăţă- 
nînt şi cultură, în 1934, pentru par- 
iiciparea la greva minerilor, a fost 
arestat şi expulzat din Franţa în 
Polonia. în 1937, a emigrat din nou, 
ie data aceasta în Belgia, unde a 
lucrat tot ca miner. E. Gierek a lu
crat în mine timp de 17 ani. In Bel
gia, el a desfăşurat o intensă acti
vitate politică în rîndurile Partidu
lui Comunist din Belgia. în timpul 
ocupaţiei, aflîndu-se în Belgia, a 
participat la mişcarea de rezistenţă, 
luptînd împotriva hitleriştilor.

După război, a luat parte la or
ganizarea pe téritöriul Belgiei a Uni
unii patrioţilor polonezi şi a Parti
dului Muncitoresc Polonez şi a con
dus activitatea Consiliului Naţional

în Belgia, aflîndu-se la conducerea 
acestuia timp de doi ani.

în 1948, înapoiat în Polonia, a în
ceput să lucreze în Comitetul Cen
tral al P.M.U.P., iar din 1949 şi-a 
desfăşurat activitatea în aparatul de 
partid din Silezia, ca secretar al C.C. 
al P.M.U.P. la Katowice. A absolvit 
secţia fără frecvenţă a unui institut 
de învăţămînt superior, obţinînd ti
tlul de inginer de mine.

In 1954, Ia Congresul al II-lea al 
partidului, a fost ales membru al 
C.C. al P.M.ţJP. şi a început să ac
tiveze la Comitetul Central ca şef 
al secţiei pentru industria grea.

La plenara a şasea a C.C. al 
P.M.U.P., în 1956, a fost ales secre
tar al C.C., iar la plenara a şaptea 
a C.C., în acelaşi an, a fost ales 
membru al Biroului Politic al C.C.; 
din 1957, a cumulat această funcţie 
cu sarcina de prim-secretar al Co
mitetului voievodal al P.M.U.P. din 
Katowice. La congresul al IV-lea al 
partidului, în 1964, şi apoi la con
gresul al V-lea, în 1968, a fost re
ales în Biroul Politic al C.C. al 
P.M.U.P. din care face parte şi în 
prezent.

Este deputat în Seim din 1952. A 
fost distins cu Ordinul «Construc
torii Poloniei Populare", cu Ordinul 
„„Steagul Muncii" clasa I şi cu alte 
ordine.

La 20 decembrie 1970, la plenara 
a şaptea a C.C. al P.M.U.P., a fost 
ales prim-secretar al C.C. al 
P.M.U.P.

Wladyslaw
Gomulka

Varşovia 21 (Agerpres). — în le
gătură cu îmbolnăvirea lui W. Go
mulka, agenţia PAP transmite un 
comunicat asupra stării sănătăţii 
sale, în care se arată că de cîteva 
săptămîni au apărat Ia pacient tul
burări în sistemul circulator, care 
au provocat întreruperea temporară 
a funcţiilor văzului. I s-a recoman
dat odihnă şi tratament medicamen
tos. în dimineaţa zilei de 19 de
cembrie, aceste întreruperi au apă
rut din nou în mod intens, şi con
siliul medicilor i-a recomandat re
gim de spital, la care pacientul a 
fost supus. S-a stabilit diagnosticul: 
tensiunea arterială crescută, tulbu
rări circulatorii care au dus la 
reducerea temporară a vederii 
şi la o stare de oboseală generală. 
Tratamentul necesită o perioadă în
delungată de timp.

Vietnamul 
de sud 

în ultimele 
24 de ore

Saigon 21 (Agepres). — Marea ba
ză aeronavală americană de la Da 
Nang a fost bombardată cu rachete 
în cursul nopţii de duminică spre 
luni, de către forţele patriotice din 
Vietnamul de sud. Concomitent, car
tierul general al unui regiment de 
puşcaşi marini americani, situat în 
apropierea complexului militar de la 
Da Nang a fost supus tirurilor arti
leriei F.N.E.

Corespondenţii agenţiilor de presă 
relatează, de asemenea, că în ulti
mele 24 de ore au fost semnalate 
ciocniri între detaşamente ale Fron
tului Naţional de Eliberare şi unităţi 
ale armatei saigoneze în provinciile 
Quang Ngai şi Binh Thuan din re
giunea septentrională a Vietnamului 
de sud, precum şi în Delta Mekon- 
gului, în pădurea U Minh.

Pe de altă parte, un purtător de 
cuvînt al comandamentului militar a- 
merican a anunţat că în cursul săp- 
tămînii trecute forţele S.U.A.' au 
pierdut 14 elicoptere în Vietnamul 
de sud. Numărul total al elicoptere
lor americane doborîte pe teritoriul 
sud-vietnamez începînd din anul 
1961 — menţionează agenţia Reuter 
— se ridică la 1 832.

R.P. CHINEZĂ. — Uzina constructoare de mijloace de transport din Tringtao 
şi-a îndeplinit planul înainte de termen. în foto: muncitori montînd o loco

motivă Diesel

Grave incidente in Okinawa 
în urma unor manifestaţii 

antiamericane
Tokio 21 — Corespondentul Ager

pres, Florea Ţuiu, transmite: în lo
calitatea Koza din Insula Okinawa 
au continuat duminică incidentele în
tre populaţia locală şi autorităţile 
militare americane. Zeci de automo
bile americane au fost incendiate. 
Cîteva sute de locuitori au pătruns 
în incinta bazei militare Kadena in
cendiind mai multe clădiri. Poliţia 
militară americană a intervenit cu 
brutalitate folosind grenade cu gaze 
lacrimogene pentru a împrăştia ma
nifestaţia. 35 de persoane au fost 
rănite, iar alte cîteva sute arestate. 
Chobyo Yara, şeful puterii executive 
locale, a cerut autorităţilor ameri
cane să ia măsuri imediate împotriva 
personalului militar, vinovat de nu
meroase crime.

Hotărîrea guvernului american de 
a menţine în Okinawa importante 
stocuri de substanţe toxice, precum 
şi samavolniciile trupelor S.U.A. sta
ţionate în insulă au contribuit la 
intensificarea mişcării de protest îm
potriva prezenţei militare a S.U.A. 
în Okinawa. După cum s-a anunţat 
un incident în aparenţă minor, — 
rănirea unul locuitor de către un 
vehicul militar american — a de
clanşat această explozie a miniéi 
populare.

Incidentele din Okinawa au pro
vocat vii reacţii din partea partide
lor de opoziţie din Japonia. Parti
dul comunist a dat publicităţii o de
claraţie în care se arată că inci
dentele de duminică demonstrează

în mod clar că forţele militare de 
ocupaţie au violat drepturile funda
mentale ale populaţiei Okinawei. în
treaga responsabilitate revine forţe
lor militare americane. Guvernul ja
ponez trebuie să întreprindă acţiuni 
corespunzătoare pentru a proteja in
teresele locuitorilor din Okinawa, 
chiar înainte ca insulele să fie re
trocedate Japoniei, afirmă în înche
iere declaraţia Partidului comunist. 
Un purtător de cuvînt al Partidului 
socialist japonez, Kanji Kawasaki, a 
declarat că problemele fundamentale 
ale populaţiei din arhipelagul Ryu- 
Kyu pot fi soluţionate numai prin 
retrocedarea imediată şi necondiţio
nată a Okinawei către Japonia.

*
Tokio 21 (Agerpres). — Ministerul 

japonez al Afacerilor Externe a a- 
nunţat că S.U.A. s-au angajat să-şi 
retragă, pînă la sfîrşitul lunii iunie 
a anului viitor, 12 000 de militari 
din Japonia şi alţi 5 000 din Oki
nawa, insula niponă aflată actual
mente sub administraţie americană 
— informează agenţia Reuter, In a- 
celaşi timp, se menţionează că ofi
cialităţile S.U.A. s-au declarat de
acord să evacueze din Japonia ma
joritatea bombardierelor americane 
de tip „Phantom", aflate în prezent 
în această ţară.

Aceste hotărîri au fost comunicate 
în urma unei întruniri a Comitetu
lui consultativ de securitate japono- 
american, ce a avut loc la Ministe
rul Afacerilor Externe al Japoniei.

C O O K D O M 1 E

PREŞEDINTELE FILIPINELOR, FER
DINAND MARCOS, a declarat că în 
luna ianuarie va convoca Consiliul 
prezidenţial de politică internaţiona
lă pentru a examina problema stabi
lirii relaţiilor diplomatice cu unele 
ţări socialiste. Consiliul filipinez de 
politică internaţională este. format 
din foştii preşedinţi ai statului, con
ducătorii tuturor partidelor politice 
reprezentate în Adunarea Naţională 
şi din principalii membri ai guvernu
lui. Consiliul este prezidat de şeful 
statului.

I A HANOI A AVUT LOC O ŞE
DINŢA A CONSILIULUI DE MINIŞ
TRI, prezidată de premierul Fam 
Van Dong. Au fost discutate pro
bleme privind îndeplinirea planului 
de stat şi a bugetului R.D. Vietnam 
pe 1970. De asemenea au fost exa
minate sarcinile planului de stat şi 
prevederile bugetului pe 1971.

Cu acest prilej, s-a subliniat im
portanţa sporirii, în cursul anului 
viitor-, a producţiei agricole, a inves
tiţiilor capitale, a creşterii produc
ţiei unor mijloace de prod,ucţie şi a 
bunurilor de larg consum.

ÎNTR-O DECLARAŢIE FĂCUTĂ 
LUNI PRESEI, preşedintele Partidului 
Comunist din Belgia, Marc Drumaux, 
a calificat procesul de Ia Burgos in
tentat celor 16 patrioţi basci drept 
o „înscenare machiavelică pusă la 
cale de guvernul spaniol, care a im
plicat şi armata". El a condamnaţ ac
tele de represiune ale autorităţilor 
spaniole împotriva persoanelor cu 
vederi progresiste. j

APROXIMATIV 620 000. DE OA
MENI nu aveau de lucru săptămînă 
trecută în Marea Britanie, potrivit 
cifrelor publicate de Departamentul 
folosirii forţei de muncă. Aceasta 
reprezintă 2,7 la sută din totalul per
soanelor apte de muncă, procent a- 
tins în timpul iernii trecute, abia în 
luna ianuarie. Cifra reprezintă, de 
asemenea, o creştere a numărului şo
merilor cu 18 000 faţă de luna noiem
brie a.c. şi cel mai înalt nivel de 
şomaj al lunii decembrie din perioa
da postbelică.

UN TRIBUNAL DIN MADRID a
condamnat patru persoane la închi
soare sub acuzaţia de a fi încercat 
să creeze o organizaţie sindicală. Cei

patru condamnaţi au fost, de aseme
nea, învinuiţi pentru editarea bule
tinului ilegal „Panorama".

Pe de altă parte, Tribunalul ordinii 
publice a condamnat pe ziaristul spa
niol Jose Carlos Mauricio Rodriguez 
la şase luni închisoare şi la plata 
unei amenzi de 10 000 de pesetas 
pentru că a fost găsit în posesia 
unor ziare ilegale.

REPREZENTANŢII CELOR 107
COMPANII DE TRANSPORT AERI
AN membre ale I.A.T.A. (Asociaţia 
Internaţională a Transporturilor Ae
riene) au căzut de acord asupra
creşterii tarifelor de transport cu 
5—8 la sulă, începînd de la 1 apri
lie anul viitor. Acordul urmează să 
fie aprobat de guvernele ţărilor res
pective. Noile tarife vor fi valide 
pentru o perioadă de 2 ani.
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\ întreprinderea de transporturi
i Sibiu
i  angajează ele urgenţă;

— 2 vopsitori auto
— 2 şoferi autorizaţi pentru macara de 5 tone 

revizori tehnicis

s
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— conducători autobuze
— taxatori

C IT IT O R I D E  LA  
O R A Ş E  Ş l  S A  T E !
Vă puteţi informa asupra celor mai importante 

evenimente din ţară şi de peste hotare, citind ziarele şi 
revistele preferate.

Pentru a vă asigura primirea lor cu regularitate, 
abonaţi-vă la oficiile şi agenţiile poştale, factorii poş
tali sau difuzorii de presă din întreprinderi.

COMBINATUL' DE;PAMfrícATÍE sieh * 9 « 
Produce şi desface prin
magazinéle de specialitate .*

fmmbm

Sortimente de paníficatíe de calitate

SUPERIOARA,CU ADAUS DE STAFIDE Şl
fRUCŢE CONFIATE. ___

G u s t o a s e , d e l ic io a s e , se  m e n ţ in  p r o a s p e t e  3O2ÍL&
DE VÎN2ARE LA TOATE. MAGA21NEIE.

DE s p e c ía l ít a t e .

1X 1 Metalo - chimica Sibiu
oferă, prin magazinele sale de specialitate, următoarele 
mărfuri:

— ţevi de instalaţii din fier şi plumb
— hidrofoare apă
— încălzitoare de apă de 5, 50, 80 litri
— sobe şi maşini de gătit
— un bogat sortiment de vase emailate
— televizoare, aparate de radio diferite
— articole muzicale, picupuri, un bogat sortiment 

de discuri
— articole pentru sport de iarnă: sănii, patine, 

schiuri, încălţăminte şi confecţii sport
— articole de artizanat şi amintiri

I
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M I C A  P U B L I C I T A T E
Vinci casă, compusă din mai multe apartamente, la Mediaş. Infor

maţii Sibiu, Calea Cisnădiei nr. 68 sau Mediaş, str. Tîrnavei nr. 58, la 
27 decembrie.

seară Ia ora 11 (orele 11,00? 16,00?
18.00 şi 20,00).

AGNITA! 8 MAI? Blow-up (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE! 
Misteriosul X din Cosmos (orele 18,00
şi 20,00).

BAZNA-BĂI: Căldura (orele 17,00
şi 18,00).

OCNA SIBIULUI: Picioare lungi, 
degete lungi (orele 17,00 şi 19,00).

ÁPOLD U DE SUS: 23 AUGUST: 
Sezon mort, seriile I şi II (orele
16.00 şi 19,30).

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii.

Tineri solişti de muzică popu
lară.

18.30 Brăţara de aur.
In întîmpinarea semicentena
rului P.C.R.
Emisiune concurs.

19.15 Publicitate.
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Reflector.
20.15 Seară de teatru.

Premieră TV.
„Doi pe un balansoar“ de 
William Gibson.

22.00 Sibiul sentimental.
22,25 Divertisment muzical-coregra- 

fic cu Narghita.
22,35 Telejurnalul de noapte.
22,45 închiderea emisiunii.

Iivie pentru doi (orele 11,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL,: De şapte 
ori şapte (orele 9,00; 11,15; 14,00 
10,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI
Căsătorie în stil grec (orele 10,00 
16,30; 18,30; 20,30); UNIREA: Petrece
rea (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: In fiecare

CINEMA
SIBIU: PACEA: Medicul de la asi

gurări (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: Noaptea genera
lilor (orele 9,30; 12,00; 15,00; 17,30; 
20,00); TINERETULUI: Dragoste şi 
viteză (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30); INDEPENDENŢA: Co- Cadru din filmul „MEDICUL DE LA ASIGURĂRI*
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